
ACTA Nº 3 - PLE ORDINARI DÍA 28/03/2018.

A Paiporta, sent les 20.30 hores del dia 28 de març de 2018, prèvia la corresponent
convocatòria  i  sota  la  Presidència  de  l'alcaldessa,  Sra.  Isabel  Martín  Gómez,
assistida  del  secretari  de  la  Corporació,  Sr.  Francisco  Javier  Llobell  Tuset,  es
reuneixen en lasala de plens de la  Casa Consistorial,  amb l'objecte de celebrar
sessió ORDINÀRIA, en primera convocatòria, els membres de la Corporació que a
continuació s'expressen:

ALCALDESSA – PRESIDENTA:  Isabel Martín Gómez (Compromís per Paiporta)

REGIDORS/ES:
Josep Val Cuevas (Compromís per Paiporta)
Beatriz Jiménez Jiménez (Compromís per Paiporta)
Antoni Torreño Mateu (Compromís per Paiporta)
Guillem A. Montoro López (Compromís per Paiporta)
Vicent Ciscar Chisbert (Grup Socialista)
María Isabel Albalat Asensi (Grup Socialista)
Ricard Benlloch Campos (Grup Socialista)
Alejandro Jorge Sánchez Tarazona (Grup Socialista)
Alberto Torralba Campos (POD-EU)
María Teresa Verdú Cantó (POD-EU)
Vicente Ibor Asensi (Grup Popular)
María Isabel Chisbert Alabau (Grup Popular)
María Esther Gil Soler (Grup Popular)
Luis Tomás Ródenas Antonio (Grup Popular)
María Consuelo Lisarde Marín (Grup Popular)
Alejandro Gutiérrez Martínez (Grup Popular)
Desemparados Ciscar Navarro (Grup Popular)
María Consolació Tarazona Bañuls (Ciudadanos)
José Antonio Salvador Parets (Ciudadanos)

INTERVENTOR: Bruno Mont Rosell

SECRETARI: Francisco Javier Llobell Tuset

No va assistir, però excusa la seua no-assistència, la Sra. Zaira Martínez Chisbert
(Compromís per Paiporta).
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Declarat públic l'acte i oberta la sessió per la Sra. Alcaldessa, es procedeix a tractar
els assumptes i adoptar els acords sobre els expedients inclosos en el següent

ORDRE DEL DIA

1. SECRETARIA.- Aprovació, si escau, de les actes nº 1/2018 de 25 de gener i nº
2/2018 de 22 de febrer.

2. SECRETARIA.- Resolucions dictades per l'Alcaldia i Regidories delegades des de
l'última sessió ordinària del Ple.

3.  SECRETARIA.-  Sessions  de  Junta  de  Govern  Local  celebrades  des  de  l'última
sessió ordinària del Ple.

4. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 380/2018/ACU – Donar compte del decret
de l'Alcaldia nº  230/2018,  d'1  de març,  sobre delegació  especial  de Cooperació
Social i Voluntariat en el regidor Sr. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona.

5. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 03915/2017 – Nomenament jutge/jutgessa
de Pau substitut/a.

6. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 01094/2018 – Donar compte del decret de
l'Alcaldia d'aprovació de la liquidació del pressupost de l'any 2017.

7. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 01190/2018 – Modiicació pressupostària
de transferència de crèdit per import de 4.960 euros (mod. 2018/9)

8.  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  11/2018/PGRU  –  Moció  de  l'equip  de
govern perquè es modiique la Llei 39/1981, de 28 d'octubre, per la qual es regula
l'ús de la bandera d'Espanya i d'altres banderes i ensenyes.

9. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 12/2018/PGRU – Moció del grup municipal
Pod-EU per a la commemoració de la proclamació de la II República Espanyola en el
seu 87é aniversari.

10. URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 01159/2018 – Aprovació projecte
PPOS 2017.

11. URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT - 04258/2017 – Aprovació projecte
reparació col·lector carrer José Ruiz Azorín.

12.  URBANISME,  MEDI  AMBIENT  I  SOSTENIBILITAT  -  01191/2018  –  Aprovació
provisional ordenança banc de terres.

13. BENESTAR SOCIAL - 10/2018/PGRU – Moció de l'equip de govern en solidaritat
amb el Poble Sahrauí.

14. CULTURA - 01194/2018 – Sol·licitud d'incorporació de l'Ajuntament de Paiporta al
Consorci Xarxa Joves.net.
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15. MOCIONS

16. PRECS I PREGUNTES

1. SECRETARIA.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE LES ACTES Nº 1/2018 DE 25 DE
GENER I Nº 2/2018 DE 22 DE FEBRER.

L'Alcaldia-Presidència pregunta als membres del Ple de la Corporació, si algun d'ells
ha de formular observació a les actes nº 1/2018 de 25 de gener i nº 2/2018 de 22
de febrer.

El Sr. Secretari manifesta que ha de rectiicar-se l'acta de la sessió del dia 22 de
febrer de 2018, per a substituir en l'apartat 17.1 (Precs i Preguntes) la ressenya de
la intervenció de la Sra. Alcaldessa: “La Sra. Alcaldessa li contesta que s'estudiarà
aquest prec” per “La Sra. Alcaldessa manifesta que la informació que es facilita als
regidors està en les dues llengües, excepte la qual redacten els diferents tècnics de
l'Ajuntament en la llengua que trien, que moltes vegades està solament en castellà.
I demana al grup Popular que els escrits que presente estiguen també en valencià.”

La Sra. Mª. Consuelo Lisarde sol·licita que també s'afegisca a la seua intervenció en
aqueix mateix punt: “A excepció de les actes i convocatòries de sessions, que se'ls
lliuren en castellà i en valencià.”

La Sra.  Mª.  Isabel  Albalat  sol·licita  que es  rectiique en la  ressenya de la  seua
segona intervenció en el punt 15 de l'ordre dia de la sessió del dia 22 de febrer de
2018 (Moció sobre un nou centre de salut) l'expressió: “Al Sr. Vicente Ibor li aclareix
que...” per: “A la Sra. Mª. Consolación Tarazona li aclareix que...”.

La Sra. Mª. Isabel Albalat sol·licita que en la ressenya de la seua segona intervenció
en el punt 16.1 de l'ordre dia de la sessió del dia 22 de febrer de 2018 (Moció sobre
el  8  de març),  després de l'expressió:  “...deinició  de la paraula feminisme que
conté el diccionari” s'aija el següent: “ I també li demana que no utilitze l'anècdota
per a riure's i desqualiicar el llenguatge inclusiu.”

El Sr. Alberto Torralba sol·licita que es rectiique en la ressenya de la seua tercera
intervenció en el punt 10.1 (Moció sobre reconeixement de l'Estat Palestí) de l'acta
del dia 25 de gener de 2018 l'expressió: “No es tracta d'una moció política...” i se
substituïsca per: “No es tracta d'una moció partidista...”

La Sra.  Mª Esther Gil  sol·licita  que s'afegisca al  inal  de la ressenya de la seua
intervenció en el punt 17.2 (Precs i Preguntes) de l'acta del dia 22 de febrer de
2018, el següent: “I expressa que no va demanar ni va fer ús de cap temari”.
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El  Ple  de  la  Corporació  municipal,  conforme  al  preceptuat  en  l'article  91  del
Reglament  d'organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les  entitats  locals,
aprovat per Reial  decret 2568/1986, de 28 de novembre, acorda per unanimitat
aprovar les actes nº 1/2018 de 25 de gener i nº 2/2018 de 22 de febrer, en els
termes que iguren en els esborranys de les mateixes amb les rectiicacions que
han quedat expressades.

2.  SECRETARIA.-  RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA I  REGIDORIES
DELEGADES DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment de l'establit en els articles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de
règim local, i 42 del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les
entitats locals, s'informa a la Corporació municipal de les Resolucions de l'Alcaldia i
Regidories  delegades  d'Àrea  hagudes  des  de  l'última  sessió  ordinària  del  Ple,
segons consta en els llibres corresponents de la Corporació, el resum de la qual és
el següent:

NOMBRES DE DECRETS
TOTAL

DECRETS
EMESOS

Nº 108/2018, de 7 de febrer al nº 321/2018, de 15 
de març (tots dos inclusivament)

214

El Ple en queda assabentat.

3. SECRETARIA.- SESSIONS DE JUNTA DE GOVERN LOCAL CELEBRADES DES
DE L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment de l'establit en els articles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de
règim local, s'informa a la Corporació municipal dels acords de la Junta de Govern
Local adoptats des de l'última sessió ordinària del Ple, segons consta en les actes
corresponents, el resum de les quals es detalla:

Nº D'ACTA DATA DE LA SESSIÓ
4 5 de març de 2018
5 26 de març de 2018

El Ple en queda assabentat.

4. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 380/2018/ACU – DONAR COMPTE
DEL DECRET DE L'ALCALDIA Nº 230/2018, D'1 DE MARÇ, SOBRE DELEGACIÓ
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ESPECIAL  DE  COOPERACIÓ  SOCIAL  I  VOLUNTARIAT  EN  EL  REGIDOR  SR.
ALEJANDRO JORGE SÁNCHEZ TARAZONA.

Es dóna compte del Decret de l'Alcaldia nº 230/2018, d'1 de març, sobre delegació
especial de les atribucions relatives al servei de Cooperació Social i Voluntariat en el
regidor Sr. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona, el tenor literal del qual és el següent:

"Examinat l'expedient sobre delegació d'atribucions de l'Alcaldia en el regidor Sr.
Alejandro Jorge Sánchez Tarazona, amb quants antecedents, informes i documents
consten en el mateix, sobre la base dels següents,

I.- ANTECEDENTS

II.1.-  El  Sr.  Alejandro  Jorge  Sánchez  Tarazona  ha  pres  possessió  del  seu  càrrec
corporatiu en la sessió del Ple de l'Ajuntament celebrada el dia 22 de febrer de
2018, com a conseqüència de la renúncia formulada per la regidora Sra.  Isabel
Martínez Ferrandis.

II.2.-  Quant  a  les  delegacions  de  les  atribucions  de  l'Alcaldia,  es  considera
procedent que mantinga les de la regidora a qui substitueix, perquè l'àrea afectada
puga disposar de la direcció i l'impuls polític immediats que resulten precisos per a
aconseguir  que  els  serveis  que  aquest  Ajuntament  ofereix  als  seus  ciutadans  i
ciutadanes es presten d'una forma eicient i eicaç.

II.- FONAMENTS JURÍDICS

II.1.- Segons disposa l'article 21.3 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora dels
bases  de  règim  local,  en  la  redacció  donada  per  la  Llei  57/2003,  de  16  de
desembre,  l'Alcaldia  pot  delegar  l'exercici  de les  seues  atribucions,  excepte  les
expressament exceptuades en el mateix precepte.

II.3.- D'acord amb la regulació continguda en l'article 43 de l'indicat Reglament, les
delegacions  de  l'Alcaldia  a  favor  de  les  Regidories  poden  ser  genèriques  o
especials.  Les  delegacions  especials  per  a  un  determinat  servei  comprenen
únicament la direcció interna i la gestió dels serveis corresponents.

II.4.- L'article 44 del Reglament esmentat estableix que totes les delegacions de
l'Alcaldia  seran  realitzades  mitjançant  un  Decret,  que  contindrà  l'àmbit  dels
assumptes a què es refereix la delegació, les facultats que es deleguen, així com
les condicions especíiques de l'exercici de les mateixes.

En  virtut  de  quant  antecedeix,  aquesta  Alcaldia-Presidència,  fent  ús  de  les
atribucions que ostenta d'acord amb l'article 21 de la Llei reguladora de les bases
de règim local, en la seua redacció vigent, article 41 del Reglament d'organització,
funcionament  i  règim  jurídic  de  les  entitats  locals  i  disposicions  concordants  i
d'aplicació, dicta la present

RESOLUCIÓ
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PRIMER.-  Conferir  al  regidor,  Sr.  Alejandro  Jorge  Sánchez  Tarazona  la  delegació
especial de l'Alcaldia per a la gestió de determinats serveis, amb la denominació i
atribucions següents:

Delegació especial de l'Alcaldia de Cooperació Social i Voluntariat (dins de l'àrea de
Benestar Social).

Ajuda humanitària i cooperació al desenvolupament. Immigració. Relacions amb el
tercer sector. Voluntariat social.

SEGON.- Assenyalar que les delegacions especials comprenen la direcció interna i la
gestió dels serveis corresponents, però no la facultat de resoldre per mitjà d'actes
administratius que afecten tercers.

TERCER.- Indicar la possibilitat de l'alcaldessa de reclamar, modiicar o revocar les
delegacions que de les atribucions de la seua competència efectua en la present
resolució, amb les formalitats exigides en la legislació aplicable a tals suposats.

QUART.- Traslladar degudament la present resolució als regidors i  regidores, així
com als serveis municipals afectats per la mateixa.

CINQUÉ.- Posar la present resolució en coneixement del Ple de l'Ajuntament en la
primera sessió que celebre i publicar-la en el Butlletí Oicial de la Província, tot açò
sense perjudici de la seua efectivitat immediata.

SISÉ.- Determinar que aquesta resolució tindrà vigència des de la seua data i ins
que l'Alcaldia resolga revocar-la o modiicar-la".

L'Ajuntament Ple en queda assabentat.

5.  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  03915/2017  –  NOMENAMENT
JUTGE/JUTGESSA DE PAU SUBSTITUT/A.

L'Excma.  Sra.  Presidenta  del  Tribunal  Superior  de  Justícia  de  la  Comunitat
Valenciana comunica a l'Ajuntament mitjançant escrit de data 27 de setembre de
2017, amb entrada en el registre general nº 18.759, del dia 29 següent, que, estant
pròxim el cessament del Jutge/Jutgessa de Pau substitut/a de Paiporta, procedeix
que el Ple de l'Ajuntament duga a terme l'elecció de la persona que haja de rebre el
nou  nomenament  per  a  aquest  càrrec  de  la  Sala  de  Govern  d'aquest  Tribunal
Superior de Justícia, per a un període de quatre anys, signiicant que per a l'elecció
haurà de seguir-se el procediment regulat en el Reglament nº 3/1995 "Dels Jutges
de Pau".

La regulació dels Jutjats de Pau es troba continguda en els articles 99 a 103 de la
Llei orgànica 6/1985, d'1 de juliol, del poder judicial i en el Reglament del Consell
General del Poder Judicial 3/1995, de 7 de juny, de Jutges de Pau.

Pàgina 6 de 71

Identificador EWtL Udlm llr8 sfEK cpaC SUJs 87E=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



Conforme a l'article 101 de la Llei orgànica del poder judicial, els Jutges de Pau i els
seus substituts seran nomenats per a un període de quatre anys per la Sala de
Govern del Tribunal Superior de Justícia, havent de recaure el nomenament sobre
persones triades pel  respectiu  Ajuntament,  mitjançant  acord Plenari  adoptat  pel
quòrum de majoria absoluta dels seus membres, entre les persones que, reunint les
condicions legals així  ho sol·liciten. L'acord corresponent serà remès al  Jutge de
Primera Instància i Instrucció, qui ho elevarà a la Sala de Govern.

Per la seua banda, el Reglament de Jutges de Pau estableix com a requisits dels
Jutges de Pau ser espanyol, major d'edat i no estar culpable en cap de les causes
d'incapacitat que estableix l'article 303 de la Llei orgànica del poder judicial. I, com
a requisit  de  procediment  per  a  la  provisió  de  les  vacants,  a  més  del  quòrum
especial d'elecció indicat, l'article 5 del Reglament exigeix la publicació d'anuncis
de la convocatòria en el Butlletí Oicial de la Província i mitjançant edictes en el
tauler  d'anuncis  de l'Ajuntament,  en el  Jutjat  de Primera Instància i  Instrucció o
Degà del Partit i en el propi Jutjat de Pau.

En  l'expedient  que  ha  tramitat  l'Ajuntament  igura  acreditada  la  publicació
d'anuncis en el Butlletí  Oicial de la Província i en els taulers d'edictes del Jutjat
Degà de Torrent, del Jutjat de Pau de Paiporta i del propi Ajuntament perquè les
persones interessades pogueren presentar les seues sol·licituds per a ser nomenats
jutge/jutgessa de Pau substitut/a de Paiporta.  En el  termini  concedit  en aquests
edictes únicament s'ha presentat la sol·licitud del Sr. Vicente Ferrandis Fas, que ja
ve exercint  aquest càrrec en l'actualitat,  i  que ha manifestat continuar complint
totes les condicions de capacitat i de compatibilitat exigides.

I  en virtut  de quant antecedeix aquest Ajuntament Ple, per unanimitat i  amb el
quòrum de majoria absoluta exigit legalment, acorda:

PRIMER.- Triar al Sr. Vicente Ferrandis Fas (DNI nº 73.891.430-C) com a jutge de Pau
substitut de Paiporta, per a l'acompliment del seu càrrec durant els quatre anys
següents a la seua presa de possessió.

SEGON.- Remetre l'acord present, juntament amb l'altra documentació preceptiva,
al Jutjat Degà de Torrent, a i que ho eleve a la Sala de Govern del Tribunal Superior
de Justícia de la Comunitat Valenciana.

6. HISENDA I  ADMINISTRACIÓ GENERAL -  01094/2018 – DONAR COMPTE
DEL  DECRET  DE  L'ALCALDIA  D'APROVACIÓ  DE  LA  LIQUIDACIÓ  DEL
PRESSUPOST DE L'ANY 2017.

Es  dóna  compte  del  decret  d'Alcaldia  núm.  317/2018,  de  14  de  març,  sobre
aprovació liquidació del pressupost de l'any 2017, amb el següent contingut literal:

"Considerant que l'article 191.1 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel
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qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, estableix que
el  Pressupost  de  cada  exercici  es  liquidarà  quant  a  la  recaptació  de  drets  i  al
pagament d'obligacions el 31 de desembre de l'any natural corresponent, quedant
a càrrec de la Tresoreria local els ingressos i pagaments pendents, segons les seues
respectives contraccions.

Considerant  que  el  mateix  article  191  aig  que  les  obligacions  reconegudes  i
liquidades no satisfetes l'últim dia de l'exercici, els drets pendents de cobrament i
els fons líquids a 31 de desembre coniguraran el romanent de Tresoreria i que la
seua quantiicació haurà de realitzar-se tenint en compte els possibles ingressos
afectats i  minorant d'acord amb el que reglamentàriament s'establisca els drets
pendents de cobrament que es consideren de difícil o impossible recaptació.

Considerant que la liquidació del Pressupost ha de confeccionar-se abans del dia
primer de març de l'exercici  següent, corresponent la seua aprovació a aquesta
Alcaldia, previ informe de la Intervenció municipal.

Considerant que l'article 93.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es
desenvolupa  el  Capítol  I  del  Títol  VI  de  la  Llei  39/1988,  de  28  de  desembre,
reguladora de les hisendes locals,  en matèria de Pressupostos,  estableix que la
liquidació del Pressupost posarà de manifest respecte del pressupost de despeses, i
per a cada partida pressupostària, els crèdits inicials, les seues modiicacions i els
crèdits  deinitius,  les  despeses  autoritzades  i  compromeses,  les  obligacions
reconegudes,  els  pagaments ordenats i  els pagaments realitzats.  I  respecte del
pressupost  d'ingressos,  i  per  a  cada concepte,  les  previsions  inicials,  les  seues
modiicacions i les previsions deinitives, els drets reconeguts i anul·lats així com
els recaptats nets.

Considerant que l'article 93.2 estableix que com a conseqüència de la liquidació del
Pressupost  hauran  de  determinar-se:  els  drets  pendents  de  cobrament  i  les
obligacions pendents de pagament a 31 de desembre, el resultat pressupostari de
l'exercici, els romanents de crèdit i el romanent de Tresoreria, tot açò en els termes
regulats en els articles 94 a 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual
es desenvolupa el Capítol  I  del  Títol  VI de la Llei  39/1988, de 28 de desembre,
reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos que ens ocupa.

Considerant que l'article 3.1 en concordança amb l'article 2.1.c) de la Llei orgànica
2/2012, de 27 d'abril, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat inancera, estableix
que l'elaboració, l'aprovació i l'execució dels pressupostos i altres actuacions que
afecten a les despeses o ingressos de les entitats locals es realitzarà en un marc
d'estabilitat  pressupostària,  coherent  amb  la  normativa  europea,  entenent
l'estabilitat pressupostària com la situació d'equilibri o superàvit estructural.

Considerant  que  l'article  4  de  la  mateixa  Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,
d'estabilitat pressupostària i  sostenibilitat inancera, en la seua redacció donada
per  la  Llei  orgànica  6/2015,  de  12  de  juny,  de  modiicació  de  la  Llei  orgànica

Pàgina 8 de 71

Identificador EWtL Udlm llr8 sfEK cpaC SUJs 87E=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



8/1980, de 22 de setembre, de inançament de les comunitats autònomes i de la
Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d'abril,  d'estabilitat  pressupostària  i  sostenibilitat
inancera, aig que les actuacions de les administracions públiques també estaran
subjectes al principi de sostenibilitat inancera, entenent com tal la capacitat per a
inançar compromisos de despesa presents i futurs dins dels límits de dèicit, deute
públic i morositat de deute comercial, conforme a l'establit en aquesta Llei i en la
normativa europea.  Així  mateix,  per  al  compliment del  principi  de  sostenibilitat
inancera les operacions inanceres se sotmetran al principi de prudència inancera.

Considerant que l'article 16 del Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual
s'aprova el reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre,
d'estabilitat  pressupostària,  en  la  seua  aplicació  a  les  entitats  locals,  que  la
Intervenció municipal elevarà al Ple un informe sobre el compliment de l'objectiu
d'estabilitat de la pròpia entitat local i dels seus organismes i entitats depenents.
L'informe  s'emetrà  amb  caràcter  independent  i  s'incorporarà  als  previstos  en
l'article 191.3 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

Vistos l'informe emès per la Intervenció municipal sobre la liquidació del Pressupost
municipal i sobre el compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària.

En virtut de les atribucions que em confereix la legislació vigent

RESOLC

PRIMER.- Aprovar la liquidació del pressupost municipal de l'exercici 2017 en els
termes que consten en l'expedient i de conformitat amb l'exposat en l'informe de la
Intervenció municipal, les dades del qual més signiicatives són:

•Resultat Pressupostari: 4.052.931´09 €  segons annex 1.

•Romanent de Tresoreria per a despeses generals 6.891.284´18 € segons annex 2.

SEGON.- Donar compte de la Resolució a l'Ajuntament Ple, i a la Junta de Govern
Local, en la primera sessió que celebren.

TERCER.- Remetre còpia de la liquidació a la Comunitat Autònoma i  al  Ministeri
d'Hisenda i Administracions Públiques."

El Ple en queda assabentat.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

En nom de l'equip de govern intervé la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
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Administració  General,  Sra.  Beatriz  Jiménez,  qui  expressa  que  les  dades  de  la
liquidació de l'exercici 2017 són objectivament bones, amb un romanent positiu de
Tresoreria de quasi  sis  milions,  nou-cents mil  euros.  La major part  del  superàvit
correspon a l'any 2017, al  no haver gastat l'Ajuntament tots  els diners del  que
disposava, per a complir els límits

La major part del superàvit d'aqueix exercici no s'ha pogut gastar, pels límits que
imposa la Llei Montoro que només permet gastar el mateix que l'any anterior, amb
un xicotet percentatge de més. Per açò s'ha hagut de cercar una via alternativa:
inançar part de les inversions de 2018 amb el superàvit de l'exercici de 2017, de
manera que es puguen traure avant els projectes de l'Ajuntament i complir amb la
Llei Montoro. Manifesta que, quan va arribar l'actual equip de govern, l'Ajuntament
tenia 7 milions d'euros de romanent positiu de Tresoreria i altres 7 milions de deute.
En tres anys de govern d'esquerres s'ha passat a tenir un romanent positiu de 7,9
milions  d'euros  i  0  de  deute.  Després  d'haver  pagat  1,9  milions  d'euros  per  a
expropiacions, per sentència judicial, i de tenir la pressió iscal més baixa de tota la
comarca, pagant als proveïdors en 27 dies. I si no s'haguera hagut de complir la
sentència sobre pagament de les expropiacions l'Ajuntament estaria per sota del
sostre legal de despeses.

El  portaveu  del  grup  Popular,  Sr.  Vicente  Ibor,  manifesta  que  les  dades  de  la
liquidació de 2017 són bons sobre el paper. Però no és tan bona la percepció que
tenen  els  ciutadans  del  que  ha  fet  l'actual  equip  de  govern  aqueix  any  i  els
anteriors.  Recorda  les  inversions  que  es  van  realitzar  en  els  dos  mandats
corporatius anteriors en què va governar el Partit Popular: un nou institut, dos nous
col·legis, la nova seu de la Policia Local, l'Oicina UNICA, el canvi d'ascensor de la
Casa Consistorial que arriba ins al cinqué pis, la nova biblioteca, etc. Considera que
el  ciutadà  el  que  valora  és  que  a  canvi  dels  seus  impostos  l'Ajuntament  faça
inversions. A més assenyala que hi ha moltes queixes per la falta de neteja de la
població i les deiciències dels serveis municipals. Per tot açò diu que el resultat de
la liquidació és bo sobre el paper, però els ciutadans no estan satisfets amb l'ús que
es fa dels diners públics. I planteja si l'actual equip de govern no estarà cobrant
imposts de més per a poder desenvolupar el seu programa. S'ha dit que la pressió
iscal de Paiporta és la menor de tota la comarca, però ells pensen que es podia
reduir la càrrega iscal i no cobrar de més als ciutadans.

El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar, destaca que els números de la
liquidació són molt bons, i expressa que el seu grup comparteix aqueixa manera de
gestionar els recursos públics. L'equip de govern està satisfet que l'Ajuntament no
dega res i tinga un romanent de Tresoreria de prop de 8 milions d'euros. Diu també
que en la relació d'inversions del Partit Popular que ha donat el Sr. Vicente Ibor falta
el nou Mercat, que van deixar inacabat sense transformador elèctric, la qual cosa
també inlueix en la percepció de la gent. I que ha inclòs en la relació tres o quatre
inversions  que  no  les  va  fer  ell,  doncs  les  va  trobar  ja  a  punt  d'inaugurar-se.
Finalment  felicita  al  Sr.  Interventor  per  haver  preparat  la  liquidació  abans  de

Pàgina 10 de 71

Identificador EWtL Udlm llr8 sfEK cpaC SUJs 87E=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



inalitzar  el  mes  de  març,  de  manera  que  a  principis  del  pròxim  trimestre
l'Ajuntament puga decidir en què va a invertir el romanent positiu.

El portaveu del grup POD-EU, Sr. Alberto Torralba, qualiica com a formidables els
comptes de 2017. I considera que el portaveu del grup Popular ha hagut de fer un
exercici  de  malabarisme  polític  per  a  criticar-los,  al·ludint  al  lloguer  de  les
instal·lacions de la Policia Local, quan ells també han llogat un local per al servei
dels ciutadans, i a inversions que es van realitzar íntegrament amb inançament
inalista de la Generalitat Valenciana i no amb fons de l'Ajuntament.

Pel grup Ciudadanos intervé el Sr. José Antonio Salvador, qui expressa que cal donar
un bon servei al ciutadà, no d'obtenir uns bons números comptables, de manera
que el veí note una millora en els serveis que li presta l'Ajuntament, que actualment
estan  rebent  nombroses  queixes.  I  diu  també que  és  el  moment  de  baixar  els
impostos.

La Sra. Beatriz Jiménez manifesta que, des del punt de vista de la percepció dels
veïns, aquests estan contents que l'Ajuntament tinga superàvit i no tinga deutes. I
que també agrairan les inversions que s'estan realitzant en els col·legis, la Llar de la
Tercera Edat,  en la climatització de l'Auditori,  etc.  Hi  ha moltes maneres de fer
inversions per al poble, i una d'elles consisteix en no fer grans obres noves, sinó
optimitzar  les  dotacions  que  ja  tenim.  Quant  a  la  baixada  d'impostos  que  han
demanat els grups Popular i Ciudadanos, indica que no és possible fer-la perquè en
aqueix cas baixaria el sostre de despeses i no es podrien atendre els serveis. A més,
l'equip de govern va a invertir  4 milions d'euros del  superàvit  per a inversions.
Considera que estan gestionant de manera responsable i pensant en el millor per a
les veïnes i els veïns.

La Sra. Alcaldessa es refereix a les crítiques per la falta de neteja del poble, i diu
que  en  les  reunions  del  grup  de  seguiment  de  les  trobades  amb  l'alcaldessa
celebrades en els diferents barris de la població, en les quals estava present un
regidor del grup Popular, els veïns i les veïnes van manifestar la seua felicitació per
la millora en la neteja del poble. També felicita a la regidora d'Hisenda per la gestió
econòmica que s'ha desenvolupat i que permet la realització de noves inversions, i
agraeix al Sr. Interventor el treball exercit.

7.  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  01190/2018  –  MODIFICACIÓ
PRESSUPOSTÀRIA DE TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT PER IMPORT DE 4.960
EUROS (MOD. 2018/9)

En  la  deliberació  i  en  la  votació  d'aquest  punt  no  intervé  el  regidor,  Sr.  Luis
Ródenas,  que  s'absenta  de  la  sala  de  plens,  per  considerar  que  té  un  interès
especial en aquest assumpte en ser directiu de la Banda Primitiva de Paiporta, a la
sol·licitud de la qual s'ha tramitat aquesta modiicació de crèdit.
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I.-FETS

I.1.- S'ha rebut providència d'inici de l'àrea de Cultura en el qual s'exposa:

"Vist  que  els  crèdits  disponibles  en  la  partida  33410  78000  corresponent  a
Subvenció Banda Primitiva de Paiporta,  són insuicients per a portar a terme el
conjunt  d'activitats  previstes,  el  regidor  de  Cultura  informa  de  la  necessitat
d'incrementar el crèdit en la partida pressupostària nomenada, atenent que s'ha fet
una retenció de crèdits per a transferències amb el nº 22018/2313 sobre la partida
33410 48000".

I.2.-  Per  a  atendre  aquesta  sol·licitud  resulta  necessària  la  modiicació  per
transferència de crèdit per 4.960 €, el resum de la qual és el següent:

Partida que ha de ser incrementada:

Partida Descripció Import

33410 78000 Subvenció Banda Primitiva de Paiporta
G46191292

4.960,00 €

Partida que ha de ser disminuïda:

Partida Descripció Import

33410 48000 Subvenció Banda Primitiva de Paiporta
G46191292

4.960,00 €

II.- FONAMENTS DE DRET

II.1.- Articles 179 i 180 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, mitjançant
els quals es va aprovar el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

II.2.- Articles 40 a 42 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.

II.3.- Base 9ª de les Bases d'execució del pressupost de 2018.

II.4.- Ordre EHA/3565/2008 de 3 de desembre. Modiicada per l'Ordre HAP 419/2014,
de 14 de març.

En virtut de quant antecedeix, el Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.-  Aprovar  inicialment  la  modiicació  pressupostària  de  transferència  de
crèdit disminuint el crèdit de la partida 33410-48000 i augmentant el crèdit de la
partida 33410-78000 en la quantia de 4.960 €.

SEGON.-  Ordenar l'exposició  al  públic  de l'acord plenari,  previ  anunci  al  Butlletí
Oicial  de  la  Província,  per  15 dies,  durant  els  quals  les  persones  interessades
podran examinar l'expedient i presentar reclamacions davant el Ple, considerant-se
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deinitivament aprovada la modiicació pressupostària si durant el termini citat no
s'hagen presentat reclamacions.

Finalitzada la deliberació i  la votació d'aquest punt es reincorpora a la sessió el
regidor Sr. Luis Ródenas.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la proposta la regidora delegada de
l'àrea d'Hisenda i Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui explica que la
subvenció prevista en el Pressupost de l'Ajuntament per a les Bandes de Música
està  prevista  per  a  despeses  corrents,  per  la  qual  cosa  no  pot  destinar-se  a
l'adquisició d'instruments, doncs aquesta despesa es qualiica com a inversió. I han
demanat a l'Ajuntament que es modiique aqueixa previsió perquè puguen adquirir
instruments amb la subvenció municipal, per al que es proposa aquesta modiicació
pressupostària, que no modiica la quantia de la subvenció.

8.  HISENDA  I  ADMINISTRACIÓ  GENERAL  -  11/2018/PGRU  –  MOCIÓ  DE
L'EQUIP  DE  GOVERN  PERQUÈ  ES  MODIFIQUE  LA  LLEI  39/1981,  DE  28
D'OCTUBRE, PER LA QUAL ES REGULA L'ÚS DE LA BANDERA D'ESPANYA I
D'ALTRES BANDERES I ENSENYES.

L'Ajuntament  Ple,  per  majoria,  amb  11  vots  a  favor  dels  membres  dels  grups
Compromís, Socialista i Pod-EU i 9 vots en contra dels membres dels grups Popular i
Ciudadanos,  aprova  la  moció  de  l'equip  de  govern  perquè  es  modiique  la  Llei
39/1981,  de 28 d'octubre,  per  la  qual  es regula l'ús  de la  bandera d'Espanya i
d'altres banderes i ensenyes, el tenor literal de les quals és el següent:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

La Llei 39/1981, de 28 d'octubre, per la qual es regula l'ús de la bandera d'Espanya
i d'altres banderes i ensenyes regula la conformació, ubicació i preeminència de la
bandera  d'Espanya  en  tots  els  ediicis  públics  i  establiments  de  les  diverses
administracions públiques.

La Llei no regula altres usos d'altres banderes que poden situar-se en altres espais
dels  esmentats  ediicis.  Les  diverses  administracions  públiques  han  acordat  de
forma pacíica  la  col·locació,  en  llocs  diferents  als  de  les  ensenyes  oicials,  de
diverses banderes o estendards amb molt variada signiicació o missatges.

Així, per exemple, la col·locació de simbologia relativa al 8 de març, dia de la Dona
Treballadora,  o  al  28  de  juny,  dia  de  l'Orgull  LGTBI,  s'ha  vingut  consolidant,
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juntament  amb  molts  altres  dies  o  motius  especials,  ja  siga  de  motivació
reivindicativa, cultural o esportiva.

Tots aquests emblemes han sigut instal·lats en ediicis públics de forma pacíica.
Malgrat açò, la col·locació de la bandera oicial de la Segona República amb motiu
de  la  commemoració  històrica  de  la  seua  proclamació,  en  llocs  diferents  als
reservats a l'ensenya actualment oicial i sense suposar cap menyspreu per a la
mateixa ni vulneració del que es disposa en la Llei 39/1981, sí que ha suposat la
intervenció dels tribunals sobre aquest tema, amb el resultat de ser condemnats els
ajuntaments que ho van permetre o ho van acordar.

La  Llei  39/1981  ha  de  ser  interpretada  com  a  garantia  de  la  ubicació  amb
preeminència i en el lloc d'honor que li correspon de la bandera oicial d'Espanya i
de la resta d'insígnies oicials. No obstant açò, no ha de ser interpretada com a
forma de limitació ni de l'autonomia altres administracions públiques garantida per
l'article  137 de la Constitució, ni de limitació dels drets i llibertats fonamentals.  Per
açò,  es fa necessari  modiicar la citada Llei  per a garantir  que fora dels espais
preferents i d'honor en els quals s'han de situar les ensenyes oicials en  tot ediici i
establiment  de  l'Administració  central,  institucional,  autonòmica,  provincial  o
insular  i  municipal  de  l'Estat,  es  podran  col·locar  altres  ensenyes  històriques,
reivindicatives, culturals, o esportives, sense  més limitació genèrica que les que
establisquen les lleis per a qualsevol un altre àmbit o espai públic.

PROPOSTA DE MOCIÓ

El Ple de l'Ajuntament acorda instar al Congrés a modiicar la llei perquè s'afegisca
un nou apartat tres en l'article sisé de la Llei 39/1981, de 28 d'octubre, per la qual
es regula l'ús de la bandera d'Espanya i d'altres banderes i ensenyes, que quede
redactat en els següents termes:

'Tres.  Respectant  la  ubicació  i  preeminència  establida  en  aquesta  llei  per  a  la
bandera  d'Espanya  i  la  resta  de  banderes  oicials,  i  sense  alterar-les  en  forma
alguna, les administracions públiques podran col·locar de forma temporal ensenyes,
banderes, símbols històrics, distintius i qualsevol altra manifestació gràica de la
llibertat d'expressió sense major limitació que la que siga aplicable  a qualsevol
espai públic i l'establida en la legislació sobre respecte als drets fonamentals, drets
humans i memòria històrica.'”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la moció el regidor delegat de l'àrea
de Cultura, Sr. Alberto Torralba, qui explica que la Llei 39/1981, de 28 d'octubre,
regula les característiques, ubicació i preeminència de la bandera d'Espanya en tots
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els ediicis públics i establiments de les diverses administracions públiques. Però no
entra  a  regular  l'ús  d'altres  banderes  que  poden  col·locar-se  en  els  ediicis
esmentats,  com  la  bandera  europea  o  la  de  la  Comunitat  Valenciana.  Algunes
administracions públiques, entre unes altres aquest Ajuntament, solen acordar de
forma pacíica la col·locació en llocs diferents dels de les ensenyes oicials d'altres
banderes o estendards amb moltes diverses signiicacions i missatges. Posa com a
exemples el dia 8 de març, dia de la Dona Treballadora; el dia 28 de juny, dia de
l'Orgull LGTBI; el 27 de febrer, commemoració de la proclamació de la RASD en el
Sàhara  Occidental;  l'estendard  de  la  Junta  Local  Fallera  el  dia  de  la  Crida,  una
pancarta  per  a  reivindicar  un  inançament  més  just  per  a  la  nostra  Comunitat
Autònoma,  etc.  Aquest  costum  s'ha  vingut  consolidant  amb  diversos  motius,
culturals,  esportius  o  reivindicatius.  Reitera  que  aquests  emblemes  han  sigut
instal·lats en ediicis públics de forma pacíica. No obstant açò, la col·locació de la
bandera oicial de la Segona República amb motiu de la commemoració històrica de
la seua proclamació el dia 14 d'abril, en llocs diferents dels reservats a l'ensenya
actualment oicial i sense suposar cap menyspreu per a ella ni cap vulneració de la
Llei  39/1981,  sí  que  ha suposat  la  intervenció  dels  tribunals  a  instàncies  de  la
Delegació del  Govern del  Sr.  Mariano Rajoy a València.  La regulació legal  de la
bandera  d'Espanya  no  pot  limitar  l'autonomia  de  l'Ajuntament  garantida  per  la
Constitució, ni el seu dret fonamental a la llibertat d'expressió. Per açò, respectant
el text actual d'aqueixa llei, es proposa l'addició a l'article 6 un apartat 3r, amb la
redacció que igura en la moció presentada.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, expressa que el seu grup votarà en
contra de la moció, com és evident, doncs suposaria un caos en la utilització dels
símbols que ens representen a tots. La proposta es presenta per a poder col·locar la
bandera de la Segona República, per la qual cosa no té neutralitat ideològica en
representar la voluntat de només un sector de la nostra població. La llei estableix
un ordre de col·locació de les ensenyes (primer la bandera d'Espanya, després la de
la Comunitat Autònoma i després la de la Unió Europea). Aquest ordre es convertiria
en un caos si  s'aprova la modiicació legal  que es proposa sol·licitar,  ja que es
podria  col·locar  qualsevol  símbol  en  els  ediicis  oicials.  Recorda  que  hi  ha  un
procediment  judicial  contra  l'Ajuntament  per  incomplir  la  llei  en  aquest  tema.  I
reitera que el vot del seu grup serà negatiu.

El portaveu del grup Compromís, Sr. Josep Val, qui exposa que en els últims temps
és tradicional que es col·loquen en la balconada de l'Ajuntament diverses ensenyes,
pancartes i banderes, amb l'acord de tots els grups municipals. Que amb açò es
produïsca un guirigall és alguna cosa que s'inventa el Sr. Ibor. Fa referència a la
resposta  del  Govern  a  la  pregunta d'un  senador  de  Compromís  relativa  a  si  la
resistència a la mera exhibició de determinades banderes no podia considerar-se
com un delicte d'odi de l'article 510 del Codi Penal, en la resposta del qual es va
reconèixer  que  en  principi  no  podia  considerar-se  com  alguna  cosa  il·legal  ni
inconstitucional, podent emparar-se en la llibertat d'expressió.

Pàgina 15 de 71

Identificador EWtL Udlm llr8 sfEK cpaC SUJs 87E=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar, considera normal que el portaveu
del grup Popular no vulga que es canvie la llei. Però ells ho proposen com una forma
de commemorar alguns fets que es volen ressaltar, i sempre complint el que es
disposa  en  la  llei  respecte  a  ubicació  i  preeminència  de  les  banderes  oicials.
L'article 137 de la Constitució reconeix l'autonomia dels ajuntaments per a la gestió
dels seus respectius interessos, i per a poder fer ús d'aqueixa autonomia es demana
que s'afegisca a la llei actual el text que s'indica en la moció.

Per part del grup Ciudadanos intervé el Sr. José Antonio Salvador, qui manifesta que
el  seu  partit  és  constitucionalista,  per  la  qual  cosa  manté  que  les  banderes
contràries  a  la  constitució  no han de col·locar-se  en la  façana de  l'Ajuntament,
postura que han sostingut respecte a la col·locació de banderes separatistes. La
Delegació del Govern ha recordat que els ajuntaments no poden enarborar altres
banderes diferents de les de l'Estat, Comunitat Autònoma i Unió Europea, llevat que
siga la seua pròpia. En cas contrari s'estaria vulnerant el principi de neutralitat i
objectivitat que estableix l'article 103 de la Constitució. Es refereix a una sentència
del Tribunal Superior de Justícia de Castella-Lleó en la qual no nega que es puga fer
ús d'altres banderes o ensenyes, sempre que no siga en la balconada principal, o en
les inestres o un altre lloc dels ediicis públics. Els 17 ajuntaments de la Comunitat
Valenciana que van col·locar la bandera republicana el 14 d'abril de 2017 van ser
requerits per la Delegació del Govern, i cita el cas d'un d'ells en la sentència del
qual se li va condemnar a pagar les costes. Considera que han d'evitar-se aquestes
actuacions que en comptes d'unir als ciutadans els separen per motius ideològics.
El contingut de la moció tergiversa el signiicat de la llei. I diu que si es col·loca la
bandera republicana en l'ediici de l'Ajuntament, el seu partit ho denunciarà, havent
d'assumir  els  responsables  el  pagament  de  la  condemna  en  costes  que  puga
produir-se. Finalment pregunta si s'ha arribat a dictar sentència en el recurs que va
interposar  la  Delegació  del  Govern  contra  l'Ajuntament  de  Paiporta  per  haver
col·locat la bandera republicana el 14 d'abril de 2017, i qui ha assumit el pagament
de les despeses judicials.

El  Sr.  Alberto Torralba contesta a l'airmació del  Sr.  Vicente Ibor que col·locar la
bandera republicana en la façana de l'Ajuntament suposa una falta de neutralitat
ideològica,  doncs  respon  a  un  determinat  espectre  ideològic,  que  la  Segona
República  va  ser  un  govern  democràtic  en  el  qual  estaven  representats  partits
polítics de tots els signes, per la qual cosa no tenia un signiicat polític determinat.
Va  ser  un  règim  de  govern  molt  avançat  i  referent  mundial  com  a  sistema
democràtic  de  progrés.  Al  Sr.  José  Antonio  Salvador  li  respon  que  la  Segona
República és un règim preconstitucional, però no anticonstitucional pel fet de no ser
hui en dia oicial. En aquest punt només es demana que es modiique la llei. I indica
que el separatisme no té res a veure amb la Segona República.

El Sr. Vicente Ibor replica al Sr. Alberto Torralba que està enaltint el règim de la
Segona República com una democràcia d'ampli espectre i no partidista, quan en
realitat no va ser així. Recorda que la Llei de Defensa de la República promulgada

Pàgina 16 de 71

Identificador EWtL Udlm llr8 sfEK cpaC SUJs 87E=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



en 1931 prohibia qualsevol apologia de la Monarquia i l'ús de la bandera bicolor. No
es pot mentir per motius ideològics i pretendre legitimar un règim de terror, on no
existia llibertat ideològica,  ni  d'ensenyament ni  altres llibertats bàsiques.  Aqueix
règim va ser criticat pel propi Partit Comunista, que ho va qualiicar de dictadura
burgesa que atemptava contra els treballadors.  I  conclou dient que la moció és
contrària a la llei, al sentit comú i a la concòrdia dels ciutadans.

El Sr. Vicent Ciscar expressa que la Segona República va ser un moment històric
impressionant, en el qual es va instaurar un sistema parlamentari democràtic, amb
separació de poders, sufragi universal, la igualtat entre els homes i les dones, la
separació  entre  l'Església  i  l'Estat,  la  sanitat  pública,  la  reforma  agrària,
l'avortament, el divorci, etc. Considera que hi ha molts motius per a commemorar la
Segona República, que va acabar per un colp d'estat al govern legalment constituït.
I  ells  volen  celebrar  aquest  fet  històric  del  nostre  país,  que  representa  molts
avanços.

9. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 12/2018/PGRU – MOCIÓ DEL GRUP
MUNICIPAL POD-EU PER A LA COMMEMORACIÓ DE LA PROCLAMACIÓ DE LA
II REPÚBLICA ESPANYOLA EN EL SEU 87é ANIVERSARI.

En primer lloc s'aprova per majoria, amb 11 vots a favor dels membres dels grups
Compromís, Socialista i Pod-EU i 9 abstencions dels membres dels grups Popular i
Ciudadanos,  l'esmena  formulada  pel  grup  Socialista  per  la  qual  es  rectiica  en
l'apartat  2  dels  acords  proposats  en  la  moció  l'expressió:  “...en  la  façana  de
l'Ajuntament i en la resta d'ediicis públics municipals...” i es canvie per:  “...en la
façana de l'Ajuntament...”.

I  l'Ajuntament  Ple,  per  majoria,  amb 11 vots  a  favor  dels  membres  dels  grups
Compromís, Socialista i Pod-EU i 9 vots en contra dels membres dels grups Popular i
Ciudadanos, aprova la moció de l'equip de govern (que inicialment presenta el grup
Pod-EU i que en el Ple han fet pròpia també els grups Compromís i Socialista), sobre
commemoració  de  la  proclamació  de  la  II  República  Espanyola  en  el  seu  87é
aniversari, el tenor literal del qual, amb l'esmena aprovada, és el següent:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

El 14 d'abril es compliran 87 anys de la proclamació de la II República, el primer
règim democràtic de la nostra història que va instaurar un vertader Estat de Dret i
va proclamar la primera constitució democràtica d'Espanya. Aquesta Constitució va
plasmar el principi d'igualtat dels espanyols davant la llei, en proclamar Espanya
com "una república  de treballadors  de tota classe que s'organitza  en règim de
Llibertat i de Justícia", el principi de sobirania popular, estableix el sufragi universal
per  a  homes i  dones  majors  de  23  anys,  en  economia la  propietat  privada  va
quedar subjecta als interessos de l'economia nacional, es va constituir un "Estat
integral, compatible amb l'autonomia dels Municipis i les Regions", el principi de
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laïcisme  "l'Estat,  les  regions,  les  províncies  i  els  Municipis,  no  mantindran,
afavoriran,  ni  van  auxiliar  econòmicament  a  les  Esglésies,  Associacions  i
Institucions religioses", a més es va reconèixer matrimoni civil i el divorci així com
l'ensenyament primari laic, gratuït i obligatori, i es reconeix la llibertat de càtedra.

La II República va promoure l'avanç en la transformació de la nostra societat, en la
defensa de les llibertats individuals i col·lectives, i en la consecució de la justícia
social.

Aquest sistema democràtic va acabar amb la derrota en la Guerra Civil per a donar
a més de 40 anys de franquisme, de repressió i de reculades.

El 14 d'abril ha de ser una data reivindicativa per a reclamar el dret a la República i
fer un homenatge a tots els alcaldes i regidors dels ajuntaments d'aquell període,
així com condemnar el colp d'estat franquista contra la II República.

Per tot açò, se sotmet a la consideració del Ple l'aprovació dels següents ACORDS:

1. Condemnar l'alçament militar del 18 de juliol de 1936 contra el govern legítim de
la II República espanyola.

2. Respectant la interpretació de la Llei 39/1981 com a garantia de la ubicació amb
preeminència i en el lloc d'honor que li correspon de la bandera oicial d'Espanya i
de la resta d'insígnies oicials i, d'altra banda, a l'empara de l'articulat superior de
la Constitució Espanyola en el seu 137 que garanteix l'autonomia de gestió de les
entitats locals, l'ajuntament de Paiporta en Ple aprova i manifesta la seua decisió de
col·locar, el dia 14 d'abril de cada any, en la façana de l'ajuntament, la bandera
oicial de la Segona República Espanyola en commemoració de la seua proclamació
en aquest dia de 1931.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

El portaveu del grup POD-EU, Sr. Alberto Torralba, defensa la moció en els termes
que conté l'exposició de motius, i expressa que el 14 d'abril es compliran 87 anys
de la proclamació de la Segona República, el primer règim democràtic de la nostra
història  que  va  instaurar  un  vertader  estat  de  dret  i  va  proclamar  la  primera
constitució democràtica d'Espanya. En la constitució republicana es van plasmar els
principis d'igualtat dels espanyols davant la llei en proclamar a Espanya com “una
república de treballadors i  treballadores que s'organitzen en règim de llibertat  i
justícia”;  el  principi  de sobirania popular,  que establia el sufragi  universal  per a
homes i dones majors de 23 anys; va subjectar la propietat privada als interessos
generals de l'economia nacional; va constituir un “Estat integral, compatible amb
l'autonomia dels Municipis i les Regions”; va arreplegar el principi del laïcisme, en
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virtut del com “l'Estat, les regions, les províncies i els municipis no mantindrien,
afavoririen  ni  auxiliarien  econòmicament  a  les  esglésies  de  cap  tipus,  ni  a
associacions i institucions religioses”; va reconèixer el matrimoni civil i el divorci,
així com l'ensenyament primari laic, gratuït i obligatori i la llibertat de càtedra, etc.
Expressa que la Segona República va promoure l'avanç en la transformació de la
nostra  societat,  en  la  defensa  de  les  llibertats  individuals  i  col·lectives,  i  en  la
consecució de la justícia social. I que aquest sistema democràtic va acabar amb la
derrota en la Guerra Civil, arran d'un colp d'estat, amb el suport de l'Alemanya nazi
i la Itàlia feixista, per a donar pas a més de 40 anys de franquisme, de repressió i de
reculades.  Considera  que  el  14  d'abril  ha  de  ser  una  data  reivindicativa  per  a
reclamar el dret a la república i fer un homenatge de digniicació a tots els alcaldes,
regidors i regidores dels ajuntaments d'aquell període, així com per a condemnar el
colp d'estat franquista contra la Segona República. I per tot açò, proposa que el Ple
adopte els acords que es contenen en la moció.

El  portaveu  del  grup  Popular,  Sr.  Vicente  Ibor,  manifesta  que  no  hi  ha  res  a
commemorar de la Segona República. Es tracta d'un fet històric que cal assumir,
però sense idealitzar el que allí va passar. Recorda que la Segona República es va
proclamar arran de les eleccions municipals de 1931, en les quals van resultar triats
5 mil regidors republicans i 22 mil regidors monàrquics. L'única dada favorable per
a la república d'aqueixes eleccions municipals va ser que va guanyar en la majoria
de les ciutats, però sense representar a la majoria de la població. El 9 de desembre
de  1931  es  va  aprovar  la  Constitució  de  la  Segona  República,  després  d'unes
eleccions a Corts constituents en les quals no podien votar les dones, i en les quals
només  van  resultar  triades  dues  dones,  entre  elles  Victoria  Kent,  que  no  era
partidària que votaren les dones. En les primeres eleccions en les quals van votar
les dones va guanyar per gran majoria la CEDA, que després no va poder governar
pels ardits dels partits d'esquerres. També assenyala que la Llei de Defensa de la
República prohibia fer apologia de la monarquia i establia la censura prèvia en les
publicacions, el teatre i en totes les manifestacions culturals. També recorda que
l'article 25 de la Constitució de la Segona República proscrivia les ordres religioses
que feien vot d'obediència al Papa, i prohibia també que totes les ordres religioses
es pogueren dedicar a l'ensenyament. I l'article 27 exigia l'autorització de l'Estat per
a les manifestacions públiques de culte. Esmenta unes paraules del capdavanter
socialista Largo Caballero publicades en la revista El Socialista, qui va airmar l'any
1933 que si la legalitat no els servia anirien directament a la conquesta del poder,
doncs considerava que la democràcia era incompatible amb el socialisme, i el sol
fet que hi haguera una majoria burgesa en el parlament suposava una dictadura.
També assenyala que la dirigent comunista Dolores Ibarruri  va amenaçar en les
Corts al diputat de dretes Calvo Sotelo, i després ho van matar. I fa referència a que
els sindicats d'esquerres van arribar a organitzar vagues generals per a donar un
autocolp  d'estat  a la  república.  Per  tot  açò indica  que el  seu grup no té  res  a
celebrar  de  la  Segona  República,  i  estan  en  contra  que  es  penge  la  bandera
republicana en els ediicis públics, doncs atempta contra les persones que pensen
diferent de l'equip de govern.
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El portaveu del grup Compromís, Sr. Josep Val, assenyala que el Sr. Vicente Ibor no
ha dit res de l'alçament de Franco. Considera que la Segona República va ser un
període democràtic de la nostra història, en el qual va haver-hi llibertat ideològica i
d'expressió.  Considera  que  la  postura  del  portaveu  del  grup  Popular  és  més
coherent amb els valors falangistes que amb els propis de la democràcia.

El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar, expressa que les paraules del Sr.
Vicente Ibor no tenen res a veure amb la realitat. En canvi ell manté tot el que ha
airmat sobre la Segona República en la seua intervenció del punt anterior. El seu
grup  vol  que  es  commemoren  tots  aqueixos  avanços  socials.  Quant  a  les
manifestacions  que  es  diu  va  fer  Largo  Caballero,  no  sap  si  van  ser  realment
aqueixes o si s'han tret de context. Considera que ha de reconèixer-se un període
democràtic  que va ser  destruït  per  una dictadura.  Esmenta el  cas  d'un regidor
socialista  d'aquest  Ajuntament  durant  el  règim  republicà  que  després  va  ser
condemnat pel sol fet d'haver sigut regidor. I pregunta al grup Popular si és que
estan d'acord amb la dictadura.

Pel grup Ciudadanos intervé el Sr. José Antonio Salvador, qui reitera la seua oposició
a la moció pel mateix motiu expressat en el punt anterior. Expressa el seu respecte
a totes les banderes, però no està d'acord en què es vulnere la llei. Creu que els
grups municipals que recolzen la moció estan ancorats en el passat. Considera que
ha de respectar-se a totes les persones que van patir en l'enfrontament atroç de la
Guerra Civil, en el qual tots van perdre. Diu que són uns fets que no han de tornar a
succeir,  i  que  han  d'evitar-se  les  decisions  que  produeix  l'enfrontament  dels
ciutadans i fomenten el sectarisme, doncs l'Ajuntament ha de treballar pel bé de
tots els ciutadans. Per aqueixes raons el seu grup votarà en contra de la moció.

El Sr. Alberto Torralba manifesta que no pot tolerar que s'associe república i guerra.
Encara  que  no  li  estranya  que  els  partits  de  dretes  estiguen  en  contra  de  la
república,  que  els  treballadors  s'organitzen  per  a  aconseguir  la  justícia,  que  se
sotmeta a l'interès públic la propietat privada, o es defense el laïcisme en l'educació
i que l'Estat no mantinga cap església. Considera que el portaveu del grup Popular
ha fet  un  al·legat  depredador  de la  república  cercant  fets  i  frases  soltes  per  a
justiicar  el  colp  d'estat.  Sembla  com  si  hagueren  sigut  uns  babaus  tots  els
intel·lectuals,  artistes  i  persones  de  relleu  que  valoren  positivament  la  Segona
República. Diu que la seua intervenció no té gens de centre-dreta, sinó que acapara
el falangisme, les JONS, el franquisme i altres ideologies de la dreta més extremada.
I  conclou  amb  una  cita  de  José  María  Pemán  per  a  recolzar  les  seues
manifestacions.

El  Sr.  Vicente  Ibor  diu  que  no  tolera  que  el  portaveu  de  POD-EU  li  anomene
franquista. Assenyala que si se suprimeix de la moció el relatiu a la celebració del
dia 14 d'abril i es deixa únicament el punt sobre el rebuig del franquisme, la votarà
a favor. Considera que els defensors de la moció creuen que tots han de tenir un
pensament únic, de manera que si  discrepen de la seua forma de pensar estan
contra la llibertat, la democràcia i la modernitat. Si ha recordat alguns fets històrics
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de la Segona República ha sigut perquè es vera que aqueix règim no va ser el que
s'estava  dient,  tergiversant  la  memòria  històrica.  No  hi  havia  llibertat
d'ensenyament,  existia  la  censura prèvia  de  les  publicacions,  no  es  tolerava la
defensa de la monarquia, etc. Tot açò són dades. No és cert que ell represente les
postures polítiques que ha dit el Sr. Alberto Torralba, ni que recolze el franquisme. El
seu discurs és de democràcia, llibertat, respecte, falta d'intervenció de l'Estat en el
que no ha d'intervenir. I no és cert que la Segona República represente el que diu la
moció. El Partit Popular, en ús de la llibertat que posseeix, pensa diferent, i ho diu. I
conclou  que si  açò haguera ocorregut  durant  la  Segona República,  es trobarien
empresonats per açò o hagueren sigut afusellats.

La Sra. Alcaldessa lliura al Sr. Vicente Ibor un llibre editat amb les aportacions de les
segones jornades sobre Memòria Històrica, i li diu que per a poder “passar pàgina”
primer cal llegir-ho. I ací s'arrepleguen les dades de moltes persones de Paiporta
que van ser afusellades o empresonades després de la Guerra Civil  per la seua
ideologia.

El  Sr.  Vicente Ibor li  demana que li  lliure una còpia del  llibre en castellà,  doncs
l'exemplar que li ha donat està solament en valencià.

10.  URBANISME,  MEDI  AMBIENT  I  SOSTENIBILITAT  -  01159/2018  –
APROVACIÓ PROJECTE PPOS 2017.

I.- FETS

I.1.-Projecte tècnic redactat per la tècnica, Sra. Cristina Chapa Lluna, presentat en
l'Ajuntament  per  Registre  d'entrada  en  data  20  de  desembre  de  2017  amb un
import  d'execució  material  435.682,27.-€  més  115.814,41.-€,  amb  un  total  de
551.497,16.-€, per a les obres d'ampliació "i millora de voreres i encreuaments en
els carrers Sant Eduard, Sant Francesc, Palleter i Poeta Llorente per a la mobilitat
sostenible per als vianants en el municipi de Paiporta" incloses en el Pla provincial
de  cooperació  d'obres  i  serveis  de  competència  municipal  exercici  2017  de  la
Diputació de València.

I.2.- Informe de supervisió del projecte favorable redactat per l'arquitecte municipal
de data 20 de desembre de 2017.

I.3.- Informe favorable de revisió de projecte de la Diputació de València de data 17
de gener de 2018.

I.4.- En el pressupost vigent no hi ha consignació pressupostària per a les obres que
arreplega el present projecte.

II.- FONAMENTS DE DRET

II.1.-Segons la disposició addicional segona de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de
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contractes del sector públic, correspon a l'Alcaldia les competències com a òrgan de
contractació respecte dels contractes d'obres, de subministrament, de serveis, els
contractes  de  concessió  d'obres,  els  contractes  de  concessió  de  serveis  i  els
contractes administratius especials, quan el seu valor estimat no supere el 10 per
cent dels recursos ordinaris del pressupost ni, en qualsevol cas, la quantia de sis
milions d'euros,  inclosos els de caràcter plurianual quan la seua durada no siga
superior a quatre anys, eventuals pròrrogues incloses sempre que l'import acumulat
de totes les seues anualitats no supere ni el percentatge indicat, referit als recursos
ordinaris del pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada.

II.2.-L'art.  231.1 de la  Llei  9/2017,  de 8 de novembre,  de contractes  del  sector
públic,  atribueix  la  competència  per  a  l'aprovació  dels  projectes  a  l'òrgan  de
contractació, llevat que tal competència estiga atribuïda a un altre òrgan per una
norma jurídica. En aquest cas la norma jurídica que atribueix la competència a un
altre òrgan és la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, en
determinar  l'article  21.1.  o)  que  és  competència  de  l'Alcaldia,  l'aprovació  dels
projectes d'obres i de serveis quan siga competent per a la seua contractació o
concessió i estiguen previstos en el pressupost.

El Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.- Aprovar el projecte tècnic de les obres d'ampliació "i millores de voreres i
encreuamnets en els carrers Sant Eduard, Sant Francesc, Palleter i Poeta Llorente
per a la mobilitat sostenible per als vianants  en el municipi de Paiporta" redactat
per la tècnica, Sra. Cristina Chapa Lluna amb un pressupost de 435.682,27.-€ més
115.814,41.-€ d'IVA, amb un total de 551.497,16.-€.

SEGON.-Notiicar  el  present  acord  a  quantes  persones  interessades  hi  haja  en
l'expedient  i  seguir  en  l'expedient  el  procediment  i  els  tràmits  establits  en  la
normativa vigent.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la proposta el regidor delegat de
l'àrea d'Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat, Sr. Josep Val, qui explica que es
tracta  d'aprovar  dos  projectes  d'obres  que  estan  informats  favorablement  per
l'arquitecte municipal, i que s'han de presentar en la Diputació per estar inclosos en
el plans provincials. Com encara no tenen consignació pressupostària, i d'acord amb
els informes jurídics emesos, la competència per a aprovar-los correspon al Ple. Està
previst  que en el  pròxim Ple s'aprove la dotació pressupostària per a l'execució
d'aquestes obres.

11.  URBANISME,  MEDI  AMBIENT  I  SOSTENIBILITAT  -  04258/2017  –
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APROVACIÓ PROJECTE REPARACIÓ COL·LECTOR CARRER JOSÉ RUIZ AZORÍN.

I.-FETS

I.1. Acord Junta de Govern Local de data 20 de març de 2017 pel qual s'adjudica el
contracte a la mercantil  OMNIUM IBERICO SA per a la redacció del projecte i  de
l'estudi de seguretat i salut de les obres de reparació del col·lector municipal situat
en el carrer Literat Azorín amb col·lector oest.

I.2.- Presentació del projecte i de l'estudi de seguretat i salut en data 22 d'agost de
2017  per  import  de  75.905,35.-€  més  15.940,12.-€  d'IVA,  sent  un  total  de
97.845,47.-€

I.3.- Informe de supervisió del projecte favorable redactat per l'arquitecta tècnica
municipal de data 22 de novembre de 2017.

I.4.- En el pressupost vigent no hi ha consignació pressupostària per a les obres que
arreplega el present projecte.

II.- FONAMENTS DE DRET

II.1.-Segons la disposició addicional segona de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de
contractes del sector públic, corresponen a l'Alcaldia les competències com a òrgan
de contractació respecte dels contractes d'obres, de subministrament, de serveis,
els contractes de concessió d'obres, els contractes de concessió de serveis i  els
contractes administratius especials, quan el seu valor estimat no supere el 10 per
cent dels recursos ordinaris del pressupost ni, en qualsevol cas, la quantia de sis
milions d'euros,  inclosos els de caràcter plurianual quan la seua durada no siga
superior a quatre anys, eventuals pròrrogues incloses sempre que l'import acumulat
de totes les seues anualitats no supere ni el percentatge indicat, referit als recursos
ordinaris del pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada.

II.2.-L'art.  231.1 de la  Llei  9/2017,  de 8 de novembre,  de contractes  del  sector
públic,  atribueix  la  competència  per  a  l'aprovació  dels  projectes  a  l'òrgan  de
contractació, llevat que tal competència estiga atribuïda a un altre òrgan per una
norma jurídica. En aquest cas la norma jurídica que atribueix la competència a un
altre òrgan és la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, en
determinar  l'article  21.1.  o)  que  és  competència  de  l'Alcaldia,  l'aprovació  dels
projectes d'obres i de serveis quan siga competent per a la seua contractació o
concessió i estiguen previstos en el pressupost.

El Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.-  Aprovar el projecte tècnic de les obres de "Renovació del col·lector del
carrer  Literat  Azorín  en  la  seua  connexió  amb  el  col·lector  oest  metropolità"
redactat per l'enginyer de Ports, Canals i Camins, Sr. Javier Ortega Sánchez amb un
pressupost de 75.905,35.-€ més 15.940,12.-€ d'IVA, sent un total de 97.845,47.-€.
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SEGON.-Notiicar  l'acord  present  a  quantes  persones  interessades  hi  haja  en
l'expedient  i  seguir  en  l'expedient  el  procediment  i  els  tràmits  establits  en  la
normativa vigent.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la proposta el regidor delegat de
l'àrea d'Urbanisme, Medi Ambient i Sostenibilitat, Sr. Josep Val, qui expressa que es
tracta també d'aprovar un projecte d'obres que manca en aquests moments de
consignació pressupostària. Les obres consisteixen en la reparació d'un col·lector
que presenta deiciències greus,  i  forma part  de la classe d'inversions que està
realitzant l'actual equip de govern per a resoldre els problemes de manteniment de
les actuals infraestructures.

El  portaveu del  grup Popular,  Sr.  Vicente Ibor  diu  que solament faltaria  que no
s'arreglaren els col·lectors.

La  Sra.  Alcaldessa  indica  que  el  col·lector  del  carrer  Mestre  Palau  també  s'ha
reparat.

Pel  grup  Ciudadanos  intervé  el  Sr.  José  Antonio  Salvador,  qui  indica  que  en  la
comissió  informativa  es  va  explicar  el  motiu  pel  qual  no  és  aconsellable  el
desdoblament de les aigües pluvials i fecals, pel seu elevat cost i perquè les aigües
pluvials  lueixen  amb  major  rapidesa  i  ajuden  a  que  discórreguen  millor  pel
col·lector  les  aigües  fecals,  motius  que  li  porten  a  reconèixer  que  no  seria
avantatjosa aqueix desdoblament d'abocaments.

El Sr. Josep Val indica que l'Ajuntament té elaborat un pla director de clavegueram
en el  qual  es contempla aqueixa solució  tècnica.  I  informa que també s'espera
aprovar en aquest mandat corporatiu un pla director de la xarxa d'aigua potable.

12.  URBANISME,  MEDI  AMBIENT  I  SOSTENIBILITAT  -  01191/2018  –
APROVACIÓ PROVISIONAL ORDENANÇA BANC DE TERRES.

L'Estratègia Territorial de la Comunitat Valenciana, aprovada per Decret 1/2011 del
Consell,  proposa la  protecció  i  la  dinamització  de la  mateixa com una actuació
prioritària per a la consecució d'un model territorial sostenible i resilient a l'efecte
del canvi climàtic i de la seguretat alimentària.

La Llei 5/2018, de 6 de març, de la Generalitat, de l'Horta de València, en vigor des
del  dia  13  de  març  de  2018,  reconeix  que  l'Horta  de  València  és  un  espai
d'acreditats  valors  productius,  ambientals,  culturals,  històrics  i  paisatgístics,
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mereixedor  d'un  règim  de  protecció  i  dinamització  que  garantisca  la  seua
recuperació i pervivència per a futures generacions. A més, aquest espai genera
una producció agrícola de proximitat a la població.

La potestat reglamentària i d'autoorganització dels municipis, es troba recollida en
l'art.  4  de  la  Llei  7/85,  de  2  d'abril,  reguladora  de  les  bases  de  règim  local,
corresponent a l'Ajuntament Ple, en virtut del que es disposa en l'art. 22.2.d) del
precitat text legal, l'aprovació dels reglaments i les ordenances en aquest sentit. La
Llei  39/2015,  d'1  d'octubre,  de  procediment  administratiu  comú  de  les
administracions  públiques  (d'ara  endavant  LPACAP)  en  l'art.128  també  reconeix
aquesta potestat.

Tenint en compte el que es disposa en els arts. 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, reguladora de les bases de règim local que regulen el procediment per a
l'aprovació  dels  reglaments  i  de  les  ordenances  municipals  i  altra  legislació
concordant i d'aplicació, aquest Ajuntament Ple, per unanimitat, acorda:

PRIMER.-  Aprovar  inicialment i  deinitivament per  al  cas que no es produïsquen
al·legacions l'Ordenança municipal reguladora del "Banc de Terres" de Paiporta, el
text de la qual és com segueix:

"ORDENANÇA REGULADORA DEL BANC DE TERRES DE PAIPORTA"

PREÀMBUL

L'Estratègia territorial de la Comunitat Valenciana, aprovada per Decret 1/2011 del
Consell,  proposa la  protecció i  la  dinamització de la mateixa com una actuació
prioritària per a la consecució d'un model territorial sostenible i resilient a aquest
efecte del canvi climàtic i de la seguretat alimentària.

La Llei 5/2018, de 6 de març, de la Generalitat, de l'Horta de València, en vigor des
del  dia  13  de  març  de  2018,  reconeix  que  l'Horta  de  València  és  un  espai
d'acreditats  valors  productius,  ambientals,  culturals,  històrics  i  paisatgístics,
mereixedors  d'un  règim de  protecció  i  de  dinamització  que  garantisca  la  seua
recuperació i pervivència per a futures generacions a més aquest espai genera una
producció agrícola de proximitat a la població.

El Banc de Terres de Paiporta, és un projecte municipal que naix per evidenciar-se
la situació de progressiu abandó de terrenys agrícoles en el terme municipal, unida
amb  la  preocupant  situació  de  desocupació  de  la  població  activa  dedicada  a
l'activitat agrícola.

És  evident  la  importància  de  la  conservació  de  les  inques  agrícoles  per  a  la
disminució de risc d'incendi, així com la protecció de béns naturals i patrimonials i
per la qualitat paisatgística i mediambiental.

El Banc de Terres de Paiporta, pretén ser una eina que afavorisca el manteniment
dels cultius agrícoles locals i recuperar cultius abandonats, per a facilitar l'accés a
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la terra de nous agricultors o d'uns altres que vulguen ampliar la producció i així
mantenir el mitjà rural viu, a més de potenciar els valors mediambientals.

1.- OBJECTE

El Banc de Terres de Paiporta té com a objectiu dinamitzar el mercat de sòl agrari,
especialment  el  de  l'arrendament  i  així  afavorir  la  recuperació  per  al  cultiu  de
inques actualment en desús i facilitar la disponibilitat de terres per a conrear a
nous llauradors, aquestes terres estaran totes elles dins de l'àmbit territorial de
Paiporta.

El Banc de Terres de Paiporta, afavorirà la difusió d'ofertes i demandes de terres de
cultiu, així com el contacte entre propietaris que ofereixen terrenys per a arrendar i
agricultors que vulguen arrendar-les per a conrear-les.

La intervenció de l'Ajuntament de Paiporta, no té inalitat lucrativa.

2.- PROCEDIMENT DE FUNCIONAMENT

L'Ajuntament de Paiporta crearà un registre en el qual s'inscriuran  les ofertes i les
demandes d'arrendament de  terres,  elaborat  a  partir  dels  formularis  emplenats
correctament i presentats per registre d'entrada amb una instància de sol·licitud
d'inscripció al "Banc de Terres".

El registre del Banc de Terres de Paiporta contindrà les següents dades:

•Nombre de polígon, parcel·la i superfície de les mateixes, incloses les instàncies
dels titulars que declaren ser els legítims propietaris. També s'ha d'incloure l'estat
dels titulars que declaren ser els legítims propietaris. També s'ha d'incloure l'estat
de la parcel·la (terra campa, semi abandonat, abandonat o en producció)

•Nom i cognoms, DNI, adreça, telèfon i correu electrònic del titular que ha sol·licitat
la inclusió d'una o diverses parcel·les.

•Si  la  parcel·la  tinguera  diversos  propietaris,  aquests  designaran  a  un,  com  a
contacte.

El  Banc  de  Terres  de  Paiporta  tindrà  la  seua  seu  en  l'Ajuntament  de  Paiporta,
Regidoria d'Urbanisme, Medi ambient i Sostenibilitat.

3.- SOL·LICITUD D'ALTA DE PARCEL·LES

Les persones que sol·liciten l'alta de parcel·les en el registre del Banc de Terres de
Paiporta, declararan, sota la seua responsabilitat, que són legítims propietaris dels
terrenys, eximint a l'Ajuntament de Paiporta de qualsevol responsabilitat amb la
citada declaració.

Les persones propietàries de les parcel·les agrícoles situades en el terme municipal
de Paiporta que desitgen ser incloses en el registre podran sol·licitar l'alta amb un
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registre d'entrada a l'Ajuntament, mitjançant l'imprès normalitzat que s'adjunta a
les presents bases (Annex I).

Les  persones  sol·licitants  hauran  de  comunicar  qualsevol  canvi  signiicatiu  que
afecte a la parcel·la.

4.- SOL·LICITUD DE BAIXA DE PARCEL·LES.

Els propietaris que han cedit el terreny o parcel·les i vulguen per qualsevol motiu,
sol·licitar la baixa, hauran de comunicar-ho immediatament a través de l'imprès
normalitzat que s'adjunta, en les presents bases (Annex III).

Si hi haguera canvi  de titularitat, prèviament es donarà de baixa la parcel·la en el
registre i se li donarà d'alta de nou, pel nou titular si es donara el cas.

5.- SOL·LICITUD DE CONSULTA DEL BANC DE TERRES

Qualsevol persona interessada podrà consultar el llistat de parcel·les donades d'alta
en el Banc de Terres de Paiporta. En la llista apareixerà exclusivament el nombre de
la parcel·la i la superfície, en cap cas contindrà dades de caràcter personal.

Les  persones  interessades  hauran  de  presentar  una  sol·licitud  en  el  registre
d'entrada de l'Ajuntament amb l'imprès normalitzat que s'adjunta en les presents
bases en l'Annex II.

La present sol·licitud solament els donarà dret a la consulta de dades bàsiques dels
propietaris de dades bàsiques dels propietaris per terceres persones en relació amb
les  parcel·les  de  cultiu  en  les  quals  estigueren  interessats,  sent  preceptiva  en
aquest cas la prèvia autorització dels propietaris.

6.- PROTECCIÓ DE DADES I CONFIDENCIALITAT

L'Ajuntament  de  Paiporta  s'obliga  a  complir  la  normativa vigent  en  matèria  de
protecció de dades de caràcter personal i especialment les contingudes en la Llei
orgànica 15/1999 de 13 de desembre de protecció de dades de caràcter personal i
reglament de desenvolupament de la Llei de protecció de dades, aprovat per RD
1720/2007, de 21 de desembre.

Les dades personals de les inscripcions del registre solament facilitaran la identitat
de la persona que tinga ofertes o demandes de terres en el registre del Banc de
Terres de Paiporta.

7.- APROVACIÓ, MODIFICACIÓ I DEROGACIÓ

Aquesta Ordenança serà vigent des de la seua aprovació pel Ple de l'Ajuntament de
Paiporta.

La modiicació o la derogació també correspon al Ple de l'Ajuntament de Paiporta.
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En cas de derogació es procedirà a la comunicació de l'acord a les persones que
tinguen ofertes i demandes de terres inscrites en el registre del Banc de Terres de
Paiporta.”

SEGON.-  Sotmetre  la  present  ordenança  a  informació  pública  i  audiència  a  les
persones  interessades,  mitjançant  inserció  d'anunci  en  el  Butlletí  Oicial  de  la
Província i  tauler d'edictes municipal  i  web municipal  per termini  de trenta dies
hàbils  a i que durant l'indicat termini  puguen presentar quantes reclamacions i
suggeriments estimen convenients.

TERCER.- Determinar que si durant l'indicat termini no es produeixen al·legacions la
present Ordenança quedarà aprovada deinitivament, procedint-se a la publicació
del text íntegre en el Butlletí Oicial de la Província i web municipal, entrant en vigor
als quinze dies hàbils de la seua publicació.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G, DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

En representació de l'equip de govern defensa la proposta el regidor delegat de
l'àrea  d'Urbanisme,  Medi  Ambient  i  Sostenibilitat,  Sr.  Josep  Val,  qui  llig  els  dos
primers paràgrafs del preàmbul de l'ordenança i diu que es tracta de crear una base
de dades dels propietaris de terres sense conrear als qui els interesse arrendar-les, i
de les persones interessades a conrear-les. Les inscripcions en el banc de dades de
terres són voluntàries per a propietaris i interessats. I indica que la Generalitat i la
Mancomunitat estan duent a terme diverses iniciatives per a preservar l'horta, i una
d'elles consisteix a incentivar el seu cultiu.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, expressa l'acord del seu grup amb la
proposta, doncs consideren que ha de protegir-se la poca horta que queda.

El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar, considera molt positiva aquesta
iniciativa,  encara que considera que cal  resoldre el  problema d'alguna zona del
terme que no es pot regar en haver-se tancat el pou El Porvenir.

El  portaveu  del  grup  POD-EU,  Sr.  Alberto  Torralba,  exposa  que  segons  l'anàlisi
realitzada dins de l'estratègia EDUSI, a Paiporta hem passat de tenir 60 hectàrees
de sòl agrícola en 2005 a només 54 en 2011, la qual cosa representa únicament el
18% de tot el terme municipal, inclòs el barranc de Xiva. I hui segurament serà
menys. I encara és més trist que un percentatge d'aquestes terres agrícoles estan
sense  conrear,  abandonades i  en  un  estat  de  brutícia.  Considera  que  la  causa
d'aquesta situació radica en el sistema neoliberal de comercialització i distribució
dels productes agrícoles, que moltes vegades procedeixen de llocs molt llunyans, i
que fan que el treball de l'horta no siga rendible i els terrenys siguen presa fàcil de
l'especulació  urbanística.  I  amb  açò  es  produeixen  unes  conseqüències  molt
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negatives  per  als  ciutadans,  amb  la  massiicació  urbanística,  la  deterioració
paisatgística  i  mediambiental,  l'augment  de  consum  d'energies  fòssils,  l'atur
agrícola o la baixa qualitat dels productes alimentaris que consumim. Considera que
la  Corporació  ha  de  deinir-se  amb  claredat  i  establir  un  full  de  ruta  dirigit  a
aconseguir els objectius de preservació dels elements agrícoles existents, recuperar
els abandonats i deteriorats, i incentivar la sostenibilitat i viabilitat econòmica dels
recursos  agrícoles  i  mediambientals  de  la  nostra  horta.  I  aquests  són  els
compromisos  de  l'actual  equip  de  govern  de  l'Ajuntament. 

13. BENESTAR SOCIAL - 10/2018/PGRU – MOCIÓ DE L'EQUIP DE GOVERN EN
SOLIDARITAT AMB EL POBLE SAHRAUÍ.

L'Ajuntament  Ple,  per  unanimitat,  aprova  la  moció  institucional  (que  inicialment
presenta l'equip de govern i que en el Ple han fet pròpia també els grups Popular i
Ciudadanos), sobre solidaritat amb el Poble Sahrauí, el tenor literal de la qual és el
següent:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

El 6 de novembre de 1975 la Marxa Verda va posar i a la presència espanyola en el
territori  del  Sàhara  Occidental,  sense  que  poguera  concloure's  el  procés  de
descolonització  que  estava  en  curs  en  el  marc  de  Nacions  Unides.  L'abandó
espanyol del territori  es va veure succeït per la declaració de la República Àrab
Sahrauí Democràtica el 27 de febrer de 1976, no obstant açò, l'ocupació il·legal del
territori del Sàhara Occidental per part del Marroc va provocar una llarga guerra
que va forçar que centenars de milers de sahrauís van patir l'exili, patint així la
conculcació dels seus drets humans, individuals i col·lectius.

Existeixen nombroses recerques que proven aquest  fet,  algunes d'elles  dutes a
terme per l'Institut Hegoa de la UPV-EHU i la Societat de Ciències Aranzadi, amb el
suport  de  EuskalFondoa,  han  aportat  nombroses  proves  sobre  desaparicions
forçoses i bombardejos a la població sahrauí a les mans del govern del Marroc. A
més, aquests estudis s'han vist relectits en l'acte relatiu al genocidi contra el poble
sahrauí dictat el nou d'abril de 2015 per l'Audiència Nacional.

Quaranta-dos anys després, els campaments de refugiats sahrauís ens recorden
amb vergonya que Espanya té una responsabilitat administrativa i històrica, com a
antiga potència  colonitzadora,  cap  als  sahrauís  que tants  anys  porten esperant
tornar a les seues terres. L'oblit de la comunitat internacional contribueix dia a dia
a legitimar un status quo que, a més de ser profundament injust, és contrari al dret
internacional que reconeix en el poble sahrauí com l'únic subjecte legítim per a
exercir el dret d'autodeterminació sobre el Sàhara Occidental, sense que cap altre
poble o país puga condicionar aquest dret.

D'aquesta manera la solució no pot ser una altra que política, doncs de cap altra
manera es pot arribar a una conclusió justa del conlicte. No obstant açò, també és
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necessari  reprendre  i  augmentar  les  partides  d'ajuda  humanitària  i  aquelles
destinades  a  projectes  de  cooperació,  orientades  als  campaments  de  Tinduf
(Algèria) i els territoris alliberats del Sàhara Occidental, on el poble sahrauí sobreviu
en  condicions  extremadament  dures  i  sense  possibilitats  de  procurar-se
l'autosuiciència.  On  la  població  pateix  altes  taxes  de  desnutrició  i  les
conseqüències  d'un  clima  extrem,  com  s'ha  vist  en  les  inundacions  que  han
destrossat més de tres mil llars.

Una  altra  part  de  la  població  sahrauí  viu  en  els  Territoris  Ocupats,  la  zona
pertanyent a l'original Sàhara Occidental i que actualment està ocupada de manera
il·legal pel Regne del Marroc. Aquest territori va ser colònia espanyola des de 1884
ins a l'abandó en 1975.

La població sahrauí d'aquesta zona, viu sota la repressió del govern marroquí i té
certes restriccions i menys privilegis com a ciutadans. En els últims anys han sigut
moltes  les  manifestacions  i  les  concentracions  realitzades  pels  sahrauís  per  a
denunciar la seua situació i lluitar per la seua llibertat. Aquestes sempre han sigut
reprimides durament per la policia marroquina.

A dia d'avui, hi ha quantitat de sahrauís que han desaparegut i les seues famílies
encara desconeixen on són. I hi ha més de mig centenar de presos polítics complint
condemna  en  presons  marroquines.  Són  jutjats  sense  les  mínimes  garanties
processals, condemnats per declaracions obtingudes sota tortura i, ins i tot, jutjats
per tribunals militars sent civils. Molts d'ells pateixen greus malalties degudes a les
tortures  i  no  reben  l'atenció  mèdica  que  la  seua  situació  requereix,  dret  que
diferents convenis internacionals els reconeix.

Per tot açò, el Ple de l'Ajuntament de Paiporta acorda:

1.- Instar al Govern d'Espanya a reconèixer el legítim govern de la RASD i del Front
POLISARIO  i  manifestar  el  dret  d'autodeterminació  que  legalment  correspon  al
Poble Sahrauí. Així mateix, se sol·licita al Govern d'Espanya que li done l'estatus
diplomàtic  a  la  Representació  del  Front  POLISARIO  a  Espanya,  únic  i  legítim
representant del Poble Sahrauí, reconegut així per l'ONU.

2.- Instar al Govern d'Espanya i a la comunitat internacional a que promoguen totes
les iniciatives polítiques que siguen necessàries per a aconseguir una solució justa i
deinitiva, mitjançant la celebració d'un referèndum, conforme a les resolucions de
Nacions Unides.

3.- Instar a les autoritats marroquines a que cessen les persecucions contra els i les
activistes sahrauís de drets humans, a que alliberen als presos polítics sahrauís i
esclarisquen la destinació de les més de 400 persones desaparegudes. Així com
mostrar el suport exprés de l'Ajuntament als presos polítics sahrauís empresonats
en les presons marroquines.

4.- Instar al Govern Espanyol a que assumisca la seua responsabilitat històrica i
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treballe  dins  de  la  Unió  Europea i  de  l'ONU perquè  la  MINURSO amplie  el  seu
mandat a la vigilància dels drets humans en el Sàhara Occidental.

5.- Treballar tant en els campaments de població refugiada en Tinduf (Algèria), com
en els territoris il·legalment ocupats pel Marroc com a mostra del suport majoritari
de la societat a la legítima lluita del Poble Sahrauí per la seua llibertat. Així com
recolzar a l'enviat del secretari general de Nacions Unides per al Sàhara Occidental,
Sr. Horst Köhler.

6.- Col·laborar activament des de l'Ajuntament en la difusió del Programa Vacances
en Pau, així com de qualsevol altra iniciativa destinada a promoure la solidaritat
amb el poble sahrauí. En aquest sentit es distribuirà entre els col·legis públics del
municipi  una  carta  de  presentació  del  Programa  de  Vacances  en  Pau  i  altres
materials elaborats per les associacions de solidaritat amb el Poble Sahrauí, amb
l'objectiu de donar a conèixer el programa entre l'alumnat i les seues famílies. De la
mateixa manera l'Ajuntament posarà a la disposició dels veïns i veïnes els materials
informatius del Programa Vacances en Pau en els diferents taulers i espais visibles
dels ediicis municipals.

7.-  Secundar la sentència del  Tribunal de Justícia de la Unió Europea de l'11 de
gener de 2018, en virtut de la qual l'acord de pesca entre la Unió Europea i el
Marroc deixa de ser vàlid per a incloure en els seus termes les aigües del Sàhara
Occidental.

8.-  Que durant  el  dia 27 de febrer onege la bandera sahrauí  com a mostra de
solidaritat.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

El portaveu del grup Socialista, Sr. Vicent Ciscar defensa la moció, que coneixen tots
els grups municipals en haver sigut  presentada en l'Ajuntament per l'associació
APAHU.  Assenyala  que  s'ha  modiicat  en  el  seu  text  el  començament  del  punt
primer  de  les  propostes  d'acord,  que  queda  redactat  com:  “Instar  al  Govern
d'Espanya…”. Diu que l'Ajuntament sempre ha recolzat les propostes d'APAHU a
favor  del  poble  sahrauí,  posant  com  a  exemple  la  subvenció  per  al  programa
Vacances en Pau destinat als xiquets sahrauís. I indica que el 26 de febrer de l'any
pròxim onejarà en la façana de l'Ajuntament la bandera sahrauí.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, agraeix que la moció s'haja convertit
en institucional, i manifesta que el seu grup sempre ha estat a favor de la defensa
dels  drets  del  poble  sahrauí  i  ha  recolzat  a APAHU,  associació  que fa tant  pels
xiquets sahrauís.  Indica que l'únic però possible a la moció seria el  relatiu a la
proposta de col·locar la bandera sahrauí en la façana de l'Ajuntament, però creuen
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que hi ha moltes formes de col·locar-la respectant la llei.

El  portaveu del  grup Compromís,  Sr.  Josep Val,  assenyala que no és la  primera
vegada  que  es  presenta  una  moció  d'aquest  tipus,  i  que  sempre  han  sigut
recolzades  per  tots  els  grups  municipals,  fent-les  institucionals  de  l'Ajuntament.
Respecte  a  la  col·locació  de  la  bandera  del  Front  Polisario  en  la  façana  de
l'Ajuntament, creu que és una proposta coherent amb els punts que s'han aprovat
amb anterioritat en aquesta sessió.

El  portaveu  del  grup  POD-EU,  Sr.  Alberto  Torralba,  agraeix  als  grups  Popular  i
Ciudadanos que hagen assumit com a pròpia aquesta moció, si bé indica que ja
veurem com reacciona davant aqueix suport el Govern de la Nació. Assenyala que
és  la  segona  vegada  que  l'Ajuntament  es  pronuncia  sobre  aquest  assumpte,  a
instàncies de l'associació APAHU, per a commemorar els 42 anys de la proclamació
de la RASD i per a reivindicar el dret a decidir d'un poble, mitjançant el referèndum
exigit  per  l'ONU.  Aquesta  demanda de solidaritat  i  justícia  amb el  poble  germà
sahrauí és ja reiterada i a més incomoda a alguns, però precisament per açò hem
de seguir exigint justícia any rere any. Segons la legalitat internacional el Sàhara
Occidental és l'última colònia d'Àfrica per descolonitzar. Considera que açò de per si
mateix ja és una vergonya, però a més la patim en carn pròpia perquè és una
colònia del regne d'Espanya. Recorda que des de 1975 en què es va acordar entre
Espanya,  Mauritània  i  el  Marroc  la  convocatòria  d'un  referèndum
d'autodeterminació, ha passat molt de temps. Diu que li agradaria saber l'opinió del
nostre rei sobre aquest tema i quan va a dirigir-se al poble espanyol per la televisió
per a assumir la seua responsabilitat de cap d'estat. Continua exposant que l'any
1976 el regne d'Espanya, en un acte vergonyós, va abandonar la seua colònia i va
deixar als seus súbdits sota el poder del rei del Marroc. El 27 de febrer de 1976 el
poble indefens del Sàhara Occidental es va autoproclamar estat independent amb
el nom de República Àrab Sahrauí Democràtica, sota el perillós lema de Llibertat,
Democràcia i Unitat. I el seu referent polític és el Front Polisario. Està reconegut per
més de 80 països com a estat sobirà independent, a més de per la Lliga Àrab. Per
quasi tothom menys Espanya. Des de 1984 és membre de ple dret de l'Organització
per a la Unitat Africana. I des de 1979 és ocupada totalment pel Marroc amb la
complaença i complicitat d'EUA, França i Espanya.

La portaveu del grup Ciudadanos, Sra. Mª Consolación Tarazona, expressa el suport
del seu grup a APAHU, i quant a les paraules inicials del Portaveu de POD-EU sobre
les repercussions que puga tenir aquesta postura política en els dirigents nacionals
del Partit Popular i Ciudadanos, li diu que si té algun problema amb els Srs. Rajoy,
Rivera o qui siga, que parle amb ells directament.

El Sr. Alberto Torralba aclareix que el que es vota no és el suport a APAHU, sinó a la
moció que ha presentat aquesta associació, i el que en ella es diu.
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14.  CULTURA  -  01194/2018  –  SOL·LICITUD  D'INCORPORACIÓ  DE
L'AJUNTAMENT DE PAIPORTA AL CONSORCI XARXA JOVES.NET.

I.- ANTECEDENTS

I. 1.- Existència del Consorci Xarxa Joves.net que té entre les seues inalitats:

• Constituir  una  Xarxa  Valenciana  de  recursos  públics  d'informació,
dinamització i participació per a joves.

• Promoure i  organitzar  accions formatives,  jornades de treball,  debats,  etc.
sobre temes de joventut.

• Elaborar  i  gestionar  projectes,  programes,  serveis  i  activitats  d'informació,
dinamització i participació dels joves dels municipis membre.

• Intercanviar informació i documentació.

• Promoure,  desenvolupar  i  gestionar  programes,  campanyes i  activitats  de
prevenció de drogodependències i altres conductes additives, la participació
juvenil, el voluntariat, l'educació en el temps lliure, l'educació mediambiental,
l'educació per a la igualtat i la no-violència, la mediació davant els conlictes,
la  ciutadania  activa,  i  la  col·laboració  per  a  açò  amb  els  agents  socials
implicats.

I.2.- Informe tècnic sobre la conveniència d'incorporació de l'Ajuntament de Paiporta
al Consorci Xarxa Joves.net.

II.- FONAMENTS

II.1.-  L'article  48  de  la  Constitució  Espanyola  que  insta  als  poders  públics  a
promoure  les  condicions  necessàries  per  a  la  participació  lliure  i  eicaç  de  la
joventut en el desenvolupament polític, social, econòmic i cultural.

II.2.-  Art.  35.c  de  la  Llei  15/2017,  de  10  de  novembre,  de  la  Generalitat,  de
polítiques  integrals  de  joventut,  que  deineix  entre  les  competències  de  les
administracions locals treballar de forma conjunta amb altres ajuntaments.

El Ple per unanimitat acorda:

PRIMER.- Sol·licitar la incorporació de l'Ajuntament de Paiporta al Consorci per a la
Xarxa Joves.net de recursos d'informació i participació per als joves.

SEGON.- Manifestar el compromís d'incloure per a l'any 2019 dotació pressupostària
per al pagament de l'aportació anual a la Xarxa Joves.net.

TERCER.- Notiicar l'acord a les persones interessades i als departaments municipals
implicats.
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QUART.- Seguir en l'expedient el procediment i els tràmits establits.

 OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE
INTERVENEN  EN  LA  DELIBERACIÓ  (ARTICLE  109.1-G,  DEL  REGLAMENT
D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC DE LES ENTITATS LOCALS).

En nom de l'equip de govern defensa la proposta el regidor amb delegació especial
de l'Alcaldia en matèria de Modernització, Transparència i Participació Ciutadana, Sr.
Guillem Montoro, qui exposa que es tracta d'adherir-se al consorci Xarxa Joves.net,
del  que  formen  part  una  vintena  d'Ajuntaments  i  que  duu  a  terme  accions
coordinades dirigides a la joventut, posant al seu abast els recursos públics que
destinen als joves les administracions públiques valencianes.

15. MOCIONS

No es presenten.

16. PRECS I PREGUNTES

16.1.- El Sr. Vicente Ibor pregunta si s'ha dictat sentència en el recurs interposat per
la Delegació del Govern per l'exhibició de la bandera republicana en la façana de
l'Ajuntament el 14 d'abril de 2017. I demana que se'ls lliure còpia de la sentència
que puga haver-se dictat.

La Sra. Alcaldessa demana al Sr. Secretari que conteste aquesta pregunta.

El Sr.  Secretari informa que no ha tingut entrada en l'Ajuntament cap sentència
judicial ferma per al seu compliment sobre aquest assumpte.

La Sra. Alcaldessa aig que si s'imposara alguna sanció a l'Ajuntament per aquest
assumpte l'assumirien els partits de l'equip de govern.

16.2.-  El  Sr.  Vicente  Ibor  pregunta  què  té  previst  fer  l'equip  de  govern  de
l'Ajuntament davant la sentència del Jutjat del Contenciós-Administratiu nº 10 de
València que estima el recurs contenciós administratiu contra l'acord d'amortització
de tres places de la Policia Local de l'Ajuntament, en la qual es considera aqueixa
decisió arbitrària i rebutja les tres raons que donava la defensa de la Corporació per
a justiicar la mesura. I també pregunta el cost que ha suposat per a l'Ajuntament
aquest procés judicial i el seguit pel mateix assumpte davant el Jutjat nº 1.

La Sra. Alcaldessa li  respon que han conegut la sentència el dilluns últim, i  que
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estan estudiant si van a recórrer-la o a donar-li la seua conformitat i complir-la .
Encara que la seua aplicació resulta complexa, perquè un dels funcionaris afectats
està ja jubilat  i  un altre està en tràmit  de declaració d'incapacitat  per  malaltia,
doncs en els últims quatre anys només ha pogut treballar deu dies. Llig un paràgraf
de la sentència, en el qual es considera correcte passar als policies locals d'oici a la
situació de segona activitat per compliment de l'edat establida legalment. Indica
que altres ajuntaments estaven esperant aquesta sentència per a fer el  mateix.
Encara que en el nostre cas, en haver sigut els primers, hi ha algunes qüestions de
forma que caldrà resoldre. I aig que no hi ha condemna en costes.

16.3.- La Sra. Mª Consuelo Lisarde felicita a la regidora amb delegació especial de
l'Alcaldia en matèria de Joventut i Esports i al personal del departament d'Esports
de  l'Ajuntament  per  la  memòria  que  han  redactat  de  les  activitats  realitzades
durant  l'any  2017.  I  prega  a  la  resta  de  l'equip  de  govern  que  difonguen  les
memòries dels seus respectius serveis, per a tenir una informació més detallada del
que està fent l'Ajuntament.

I  no  havent-hi  altres  assumptes  que  tractar,  l'Alcaldia-Presidència  dóna  per
inalitzada la sessió, alçant-se la mateixa a les 22.30 hores del dia 28 de març de
2018, del que com a secretari done fe.

DILIGÈNCIA.- Per a fer constar que, conforme al que es disposa en l'article 91 del
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, la
present acta ha sigut aprovada, en els termes que iguren en l'acord d'aprovació, en
la sessió celebrada el dia 26 d'abril de 2018.
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ACTA Nº 3 - PLENO ORDINARIO DÍA 28/03/2018.

En  Paiporta,  siendo  las  20:30  horas  del  día  28  de  marzo  de  2018,  previa  la
correspondiente convocatoria y bajo la presidencia de la Sra. Alcaldesa Dª. Isabel
Martín Gómez, asistida del Secretario de la Corporación D. Francisco Javier Llobell
Tuset, se reúnen en el Salón de Plenos de la Casa Consistorial, con el objeto de
celebrar  sesión  ORDINARIA,  en  primera  convocatoria,  los  miembros  de  la
Corporación que a continuación se expresan:

ALCALDESA – PRESIDENTA:  Isabel Martín Gómez (Compromís per Paiporta)

CONCEJALES/AS:
D. Josep Val Cuevas (Compromís per Paiporta)
Dª. Beatriz Jiménez Jiménez (Compromís per Paiporta)
D. Antoni Torreño Mateu (Compromís per Paiporta)
D. Guillem A. Montoro López (Compromís per Paiporta)
D. Vicent Ciscar Chisbert (Grup Socialista)
Dª. María Isabel Albalat Asensi (Grup Socialista)
D- Ricardo Benlloch Campos (Grup Socialista)
D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona (Grup Socialista)
D. Alberto Torralba Campos (POD-EU)
Dª. María Teresa Verdú Canto (POD-EU)
D. Vicente Ibor Asensi (Grupo Popular)
Dª. María Isabel Chisbert Alabau (Grupo Popular)
Dª. María Esther Gil Soler (Grupo Popular)
D. Luis Tomas Rodenas Antonio (Grupo Popular)
Dª. María Consuelo Lisarde Marín (Grupo Popular)
D. Alejandro Gutiérrez Martínez (Grupo Popular)
Dª. Desamparados Ciscar Navarro (Grupo Popular)
Dª. María Consolación Tarazona Bañuls (Ciudadanos)
D. José Antonio Salvador Paredes (Ciudadanos)

INTERVENTOR: D. Bruno Mont Rosell

SECRETARIO: D. Francisco Javier Llobell Tuset

No asiste, pero excusa su no asistencia, Dª. Zaira Martínez Chisbert (Compromís per
Paiporta).
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Declarado público el acto y abierta la sesión por la Sra. Alcaldesa, se procede a
tratar  los  asuntos  y  adoptar  los  acuerdos  sobre  los  expedientes incluidos  en el
siguiente

ORDEN DEL DÍA

1. SECRETARIA.- Aprobación, si procede, de las actas nº 1/2018 de 25 de enero
y nº 2/2018 de 22 de febrero.

2. SECRETARIA.- Resoluciones dictadas por la Alcaldía y Concejalías Delegadas
desde la última sesión ordinaria del Pleno.

3. SECRETARIA.- Sesiones de Junta de Gobierno Local celebradas desde la última
sesión ordinaria del Pleno.

4. HACIENDA Y  ADMINISTRACIÓN GENERAL -  380/2018/ACU -  Dar  cuenta del
decreto de la alcaldía nº 230/2018, de 1 de marzo, sobre delegación especial
de  Cooperación  Social  y  Voluntariado  en  el  concejal  D.  Alejandro  Jorge
Sanchez Tarazona.

5. HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  03915/2017  –  Nombramiento
Juez/a de Paz sustituto/a.

6. HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  01094/2018  –  Dar  cuenta  del
decreto de la Alcaldía de aprobación de la liquidación del presupuesto del año
2017.

7. HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  -  01190/2018  –  Modiicación
presupuestaria de transferencia de crédito por importe de 4.960 euros (mod.
2018/9)

8. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 11/2018/PGRU – Moción del equipo
de gobierno para que se modiique la Ley 39/1981, de 28 de octubre, por la
que se regula el uso de la bandera de España y de otras banderas y enseñas.

9. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 12/2018/PGRU – Moción del Grupo
Municipal  Pod-EU  para  la  conmemoración  de  la  proclamación  de  la  II
República Española en su 87 aniversario.

10.URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 01159/2018 – Aprobación
proyecto PPOS 2017.

11.URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 04258/2017 – Aprobación
proyecto reparación colector calle José Ruiz Azorín.

12.URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD - 01191/2018 – Aprobación
provisional ordenanza banco de tierras.
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13.BIENESTAR  SOCIAL  -  10/2018/PGRU  –  Moción  del  equipo  de  gobierno  en
solidaridad con el Pueblo Saharaui.

14.CULTURA  -  01194/2018  –  Solicitud  de  incorporación  del  Ayuntamiento  de
Paiporta al Consorcio Red Joves.net.

15.MOCIONES

16.RUEGOS Y PREGUNTAS

1.  SECRETARIA.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DE LAS ACTAS Nº 1/2018 DE
25 DE ENERO Y Nº 2/2018 DE 22 DE FEBRERO. 

La Alcaldía-Presidencia pregunta a los  miembros del  Pleno de la Corporación,  si
alguno de ellos ha de formular observación a las actas nº 1/2018 de 25 de enero y
nº 2/2018 de 22 de febrero.

El Sr. Secretario maniiesta que debe rectiicarse el acta de la sesión del día 22 de
febrero de 2018, para sustituir en el apartado 17.1 (Ruegos y Preguntas) la reseña
de  la  intervención  de  la  Sra.  Alcaldesa  “La  Sra.  Alcaldesa  le  contesta  que  se
estudiará este ruego” por “La Sra. Alcaldesa maniiesta que la información que se
facilita a los concejales está en las dos lenguas, salvo la que redactan los diferentes
técnicos del Ayuntamiento en la lengua que eligen, que muchas veces está solo en
castellano. Y pide al Grupo Popular que los escritos que presente estén también en
valenciano.”

Dª. Mª. Consuelo Lisarde solicita que también se añada a su intervención en ese
mismo punto “A excepción de las actas y convocatorias de sesiones, que se les
entregan en castellano y en valenciano.”

Dª.  Mª.  Isabel  Albalat  solicita  que  se  rectiique  en  la  reseña  de  su  segunda
intervención en el punto 15 del orden día de la sesión del día 22 de febrero de 2018
(Moción sobre un nuevo centro de salud) la expresión “A D. Vicente Ibor le aclara
que...” por “A Dª. Mª. Consolación Tarazona le aclara que...”.

Dª. Mª. Isabel Albalat solicita que en la reseña de su segunda intervención en el
punto 16.1 del orden día de la sesión del día 22 de febrero de 2018 (Moción sobre el
8 de marzo), después de la expresión  “...deinición de la palabra feminismo que
contiene el diccionario.” se añada lo siguiente: “ Y también le pide que no utilice la
anécdota para reírse y descaliicar el lenguaje inclusivo.”

D. Alberto Torralba solicita que se rectiique en la reseña de su tercera intervención
en el punto 10.1 (Moción sobre reconocimiento del Estado Palestino) del acta del día
25 de enero de 2018 la  expresión  “No se trata de una moción política...” y se
sustituya por “No se trata de una moción partidista...”
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Dª. Mª. Esther Gil solicita que se añada al inal de la reseña de su intervención en el
punto  17.2  (Ruegos  y  Preguntas)  del  acta  del  día  22  de  febrero  de  2018,  lo
siguiente: “Y expresa que no pidió ni hizo uso de ningún temario”.

El Pleno de la Corporación Municipal, conforme a lo preceptuado en el artículo 91
del  Reglamento  de  Organización,  Funcionamiento  y  Régimen  Jurídico  de  las
Entidades Locales,  aprobado por  Real  Decreto  2568/1986,  de 28 de  noviembre,
acuerda por unanimidad aprobar las actas nº 1/2018 de 25 de enero y nº 2/2018 de
22 de febrero, en los términos que iguran en los borradores de las mismas con las
rectiicaciones que han quedado expresadas.

2.  SECRETARIA.-  RESOLUCIONES  DICTADAS  POR  LA  ALCALDÍA  Y
CONCEJALÍAS  DELEGADAS  DESDE  LA  ÚLTIMA  SESIÓN  ORDINARIA  DEL
PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artículos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de
Bases de Régimen Local, y 42 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y
Régimen Jurídico de las Entidades Locales, se informa a la Corporación Municipal de
las Resoluciones de la Alcaldía y Concejalías Delegadas de Área habidas desde la
última sesión ordinaria del pleno, según consta en los libros correspondientes de la
Corporación, cuyo resumen es el siguiente:

NÚMEROS DE DECRETOS
TOTAL

DECRETOS
EMITIDOS

Nº 108/2018, de 7 de febrero al nº 321/2018, de 15
de marzo (ambos inclusive)

214

El Pleno queda enterado.

3. SECRETARIA.-  SESIONES DE JUNTA DE GOBIERNO LOCAL CELEBRADAS
DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artículos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de
Bases de Régimen Local, se informa a la Corporación Municipal de los acuerdos de
la Junta de Gobierno Local adoptados desde la última sesión ordinaria del pleno,
según consta en las actas correspondientes, cuyo resumen se detalla:

Nº DE
ACTA

FECHA DE LA SESIÓN

4 5 de marzo de 2018
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5 26 de marzo de 2018

El Pleno queda enterado.

4. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 380/2018/ACU - DAR CUENTA
DEL  DECRETO  DE  LA  ALCALDÍA  Nº  230/2018,  DE  1  DE  MARZO,  SOBRE
DELEGACIÓN ESPECIAL DE COOPERACIÓN SOCIAL Y VOLUNTARIADO EN EL
CONCEJAL D. ALEJANDRO JORGE SANCHEZ TARAZONA. 

Se  da  cuenta  del  Decreto  de  la  Alcaldía  nº  230/2018,  de  1  de  marzo,  sobre
delegación especial de las atribuciones relativas al servicio de Cooperación Social y
Voluntariado en el concejal D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona, el tenor literal del
cual es el siguiente:

"Examinado el  expediente sobre delegación de atribuciones de la Alcaldía en el
concejal D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona, con cuántos antecedentes, informes
y documentos constan en el mismo, en base a los siguientes,

I.- ANTECEDENTES

II.1.-  El  Sr.  Alejandro  Jorge  Sánchez  Tarazona  ha  tomado posesión  de  su  cargo
corporativo en la sesión del Pleno del Ayuntamiento celebrada el día 22 de febrero
de 2018, como consecuencia de la renuncia formulada por la concejala Dª. Isabel
Martínez Ferrandis. 

II.2.- En cuanto a las delegaciones de las atribuciones de la Alcaldía, se considera
procedente que mantenga las de la concejala a quien sustituye, para que el área
afectada pueda disponer de la dirección e impulso político inmediatos que resultan
precisos  para  conseguir  que  los  servicios  que  este  Ayuntamiento  ofrece  a  sus
ciudadanos y ciudadanas se presten de una forma eiciente y eicaz.

II.- FUNDAMENTOS JURÍDICOS

II.1.- Según dispone el artículo 21.3 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de
los Bases de Régimen Local, en la redacción dada por la Ley 57/2003, de 16 de
diciembre, la Alcaldía puede delegar el ejercicio de sus atribuciones, excepto las
expresamente exceptuadas en el mismo precepto.

II.3.-  De  acuerdo  con  la  regulación  contenida  en  el  artículo  43  del  indicado
Reglamento, las delegaciones de la Alcaldía a favor de las Concejalías pueden ser
genéricas o especiales. Las delegaciones especiales para un determinado servicio
comprenden  únicamente  la  dirección  interna  y  la  gestión  de  los  servicios
correspondientes.

II.4.-  El  artículo  44  del  Reglamento  mencionado  establece  que  todas  las
delegaciones de la Alcaldía serán realizadas mediante un Decreto, que contendrá el
ámbito de los asuntos a qué se reiere la delegación, las facultades que se delegan,
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así como las condiciones especiicas del ejercicio de las mismas.

En  virtud  de  cuánto  antecede,  esta  Alcaldía-Presidencia,  haciendo  uso  de  las
atribuciones que ostenta de acuerdo con el artículo 21 de la Ley Reguladora de los
Bases de Régimen Local, en su redacción vigente, artículo 41 del Reglamento de
Organización,  Funcionamiento  y  Régimen  Jurídico  de  los  Entidades  Locales  y
disposiciones concordantes y de aplicación, dicta la presente

RESOLUCIÓN

PRIMERO.- Conferir al Concejal D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona la delegación
especial  de  la  Alcaldía  para  la  gestión  de  determinados  servicios,  con  la
denominación y atribuciones siguientes:

Delegación especial de la Alcaldía de Cooperación Social y Voluntariado (dentro del
Area de Bienestar Social).

Ayuda humanitaria  y  cooperación al  desarrollo.  Inmigración.  Relaciones con el
tercer sector. Voluntariado social.

SEGUNDO.-  Señalar  que  las  delegaciones  especiales  comprenden  la  dirección
interna  y  la  gestión  de  los  servicios  correspondientes,  pero  no  la  facultad  de
resolver por medio de actos administrativos que afecten terceros.

TERCERO.- Indicar la posibilidad de la Alcaldesa de avocar, modiicar o revocar las
delegaciones que de las atribuciones de su competencia efectúa en la presente
resolución,  con  las  formalidades  exigidas  en  la  legislación  aplicable  a  tales
supuestos.

CUARTO.-  Trasladar  debidamente  la  presente  resolución  a  los  concejales  y
concejalas, así como a los servicios municipales afectados por la misma.

QUINTO.- Poner la presente resolución en conocimiento del Pleno del Ayuntamiento
en la primera sesión que celebre y publicarla en el Boletín Oicial de la Provincia,
todo esto sin perjuicio de su efectividad inmediata.

SEXTO.- Determinar que esta resolución tendrá vigencia desde su fecha y hasta que
la Alcaldía resuelva revocarla o modiicarla".

El Ayuntamiento Pleno queda enterado.

5. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 03915/2017 – NOMBRAMIENTO
JUEZ/A DE PAZ SUSTITUTO/A. 

La  Excma.  Sra.  Presidenta  del  Tribunal  Superior  de  Justicia  de  la  Comunidad
Valenciana comunico al Ayuntamiento mediante escrito de fecha 27 de septiembre
de 2017, con entrada en el registro general nº 18.759, del día 29 siguiente, que,
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estando próximo el cese del Juez/a de Paz sustituto/a de Paiporta, procede que el
Pleno del Ayuntamiento lleve a cabo la elección de la persona que deba recibir el
nuevo nombramiento para este  cargo de la  Sala de Gobierno de dicho Tribunal
Superior  de  Justicia,  para  un  periodo  de  cuatro  años,  signiicando  que  para  la
elección deberá seguirse el  procedimiento regulado en el Reglamento nº 3/1995
"De los Jueces de Paz".

La regulación de los Juzgados de Paz se encuentra contenida en los artículos 99 a
103 de la Ley Orgánica 6/1985, de 1 de julio, del Poder Judicial y en el Reglamento
del Consejo General del Poder Judicial 3/1995, de 7 de junio, de Jueces de Paz.

Conforme al artículo 101 de la Ley Orgánica del Poder Judicial, los Jueces de Paz y
sus sustitutos serán nombrados para un periodo de cuatro años por  la  Sala de
Gobierno del Tribunal Superior de Justicia, debiendo recaer el nombramiento sobre
personas  elegidas  por  el  respectivo  Ayuntamiento,  mediante  acuerdo  Plenario
adoptado por el quórum de mayoría absoluta de sus miembros, entre las personas
que, reuniendo las condiciones legales así lo soliciten. El acuerdo correspondiente
será remitido al Juez de Primera Instancia e Instrucción, quien lo elevará a la Sala de
Gobierno.

Por  su parte,  el  Reglamento de Jueces de Paz establece como requisitos de los
Jueces de Paz ser español, mayor de edad y no estar incurso en ninguna de las
causas de incapacidad que establece el artículo 303 de la Ley Orgánica del Poder
Judicial.  Y,  como  requisito  de  procedimiento  para  la  provisión  de  las  vacantes,
además del  quórum especial  de elección indicado,  el  artículo 5  del  Reglamento
exige  la  publicación  de  anuncios  de  la  convocatoria  en  el  Boletín  Oicial  de  la
Provincia  y  mediante edictos  en  el  tablón de anuncios  del  Ayuntamiento,  en  el
Juzgado de Primera Instancia  e Instrucción  o Decano del  Partido y  en el  propio
Juzgado de Paz.

En el expediente que ha tramitado el Ayuntamiento igura acreditada la publicación
de anuncios en el Boletín Oicial de la Provincia y en los tablones de edictos del
Juzgado  Decano  de  Torrent,  del  Juzgado  de  Paz  de  Paiporta  y  del  propio
Ayuntamiento para que los interesados pudieran presentar sus solicitudes para ser
nombrados Juez/a de Paz sustituto/a de Paiporta. En el plazo concedido en dichos
edictos únicamente se ha presentado la solicitud de D. Vicente Ferrandis Fas, que
ya  viene  desempeñando  dicho  cargo  en  la  actualidad,  y  que  ha  manifestado
continuar  cumpliendo  todas  las  condiciones  de  capacidad  y  de  compatibilidad
exigidas.

Y en virtud de cuanto antecede este Ayuntamiento Pleno, por unanimidad y con el
quórum de mayoría absoluta exigido legalmente, acuerda:

PRIMERO.- Elegir a D. Vicente Ferrandis Fas (D.N.I. nº 73.891.430-C) como Juez de
Paz sustituto de Paiporta, para el desempeño de su cargo durante los cuatro años
siguientes a su toma de posesión.
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SEGUNDO.-  Remitir  el  presente  acuerdo,  junto  con  la  demás  documentación
preceptiva, al Juzgado Decano de Torrent, al objeto de que lo eleve a la Sala de
Gobierno del Tribunal Superior de Justicia de la Comunidad Valenciana.

6. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL -  01094/2018 – DAR CUENTA
DEL DECRETO DE LA ALCALDÍA DE APROBACIÓN DE LA LIQUIDACIÓN DEL
PRESUPUESTO DEL AÑO 2017. 

Se  da  cuenta  del  decreto  de  Alcaldía  núm.  317/2018,  de  14  de  marzo,  sobre
aprobación liquidación del  presupuesto del  año 2017, con el siguiente contenido
literal: 

"Considerando que el artículo 191.1 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de
marzo,  por  el  que  se  aprueba  el  texto  refundido  de  la  Ley  Reguladora  de  las
Haciendas Locales, establece que el Presupuesto de cada ejercicio se liquidará en
cuanto a la recaudación de derechos y al pago de obligaciones el 31 de Diciembre
del año natural correspondiente, quedando a cargo de la Tesorería local los ingresos
y pagos pendientes, según sus respectivas contracciones.

Considerando que el mismo artículo 191 añade que las obligaciones reconocidas y
liquidadas no satisfechas el  último día del  ejercicio,  los derechos pendientes de
cobro  y  los  fondos  líquidos  a  31  de  diciembre  conigurarán  el  remanente  de
tesorería y que su cuantiicación deberá realizarse teniendo en cuenta los posibles
ingresos  afectados  y  minorando de  acuerdo  con  lo  que  reglamentariamente  se
establezca  los  derechos  pendientes  de  cobro  que  se  consideren  de  difícil  o
imposible recaudación.

Considerando que la liquidación del Presupuesto debe confeccionarse antes del día
primero de marzo del  ejercicio siguiente,  correspondiendo su aprobación a esta
Alcaldía, previo informe de la Intervención municipal.

Considerando que el artículo 93.1 del Real Decreto 500/1990, de 20 de abril, por el
que se desarrolla el Capítulo I del Título VI de la Ley 39/1988, de 28 de diciembre,
Reguladora de las Haciendas Locales, en materia de Presupuestos, establece que la
liquidación  del  Presupuesto  pondrá  de  maniiesto  respecto  del  presupuesto  de
gastos,  y  para  cada  partida  presupuestaria,  los  créditos  iniciales,  sus
modiicaciones y los créditos deinitivos, los gastos autorizados y comprometidos,
las  obligaciones  reconocidas,  los  pagos  ordenados  y  los  pagos  realizados.  Y
respecto  del  presupuesto  de  ingresos,  y  para  cada  concepto,  las  previsiones
iniciales, sus modiicaciones y las previsiones deinitivas los derechos reconocidos y
anulados así como los recaudados netos.

Considerando  que  el  artículo  93.2  establece  que  como  consecuencia  de  la
liquidación  del  Presupuesto  deberán  determinarse:  los  derechos  pendientes  de
cobro  y  las  obligaciones  pendientes  de  pago  a  31  de  diciembre,  el  resultado
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presupuestario del ejercicio, los remanentes de crédito y el remanente de tesorería,
todo ello  en los términos regulados en los artículos 94 a 105 del  Real  Decreto
500/1990, de 20 de abril, por el que se desarrolla el Capítulo I del Título VI de la Ley
39/1988, de 28 de diciembre, Reguladora de las Haciendas Locales, en materia de
Presupuestos que nos ocupa.

Considerando que el artículo 3.1 en concordancia con el artículo 2.1.c) de la Ley
Orgánica 2/2012,  de 27  de  abril,  de  Estabilidad Presupuestaria  y  Sostenibilidad
Financiera,  establece  que  la  elaboración,  aprobación  y  ejecución  de  los
Presupuestos  y  demás  actuaciones  que  afecten  a  los  gastos  o  ingresos  de  las
Entidades  Locales  se  realizará  en  un  marco  de  estabilidad  presupuestaria,
coherente  con  la  normativa  europea,  entendiendo  la  estabilidad  presupuestaria
como la situación de equilibrio o superávit estructural.

Considerando que el artículo 4 de la misma Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, en su redacción dada por la
Ley Orgánica 6/2015, de 12 de junio, de modiicación de la Ley Orgánica 8/1980, de
22 de septiembre,  de inanciación  de las Comunidades Autónomas y de la  Ley
Orgánica 2/2012,  de 27  de  abril,  de  Estabilidad Presupuestaria  y  Sostenibilidad
Financiera, añade que las actuaciones de las Administraciones Públicas también
estarán sujetas al principio de sostenibilidad inanciera, entendiendo como tal la
capacidad para inanciar compromisos de gasto presentes y futuros dentro de los
límites de déicit, deuda pública y morosidad de deuda comercial, conforme a lo
establecido en esta Ley y en la normativa europea. Asimismo, para el cumplimiento
del principio de sostenibilidad inanciera las operaciones inancieras se someterán
al principio de prudencia inanciera.

Considerando que el artículo 16 del Real Decreto 1463/2007, de 2 de noviembre,
por el que se aprueba el reglamento de desarrollo de la Ley 18/2001, de 12 de
diciembre, de Estabilidad Presupuestaria, en su aplicación a las entidades locales,
que la Intervención municipal elevará al Pleno un informe sobre el cumplimiento del
objetivo de estabilidad de la propia Entidad Local y de sus Organismos y Entidades
dependientes. El informe se emitirá con carácter independiente y se incorporará a
los  previstos  en  el  artículo 191.3  del  Real  Decreto  Legislativo  2/2004,  de  5 de
marzo,  por  el  que  se  aprueba  el  texto  refundido  de  la  Ley  Reguladora  de  las
Haciendas Locales.

Vistos  el  informe  emitido  por  la  Intervención  Municipal  sobre  la  liquidación  del
Presupuesto  Municipal  y  sobre  el  cumplimiento  del  objetivo  de  estabilidad
presupuestaria.

En virtud de las atribuciones que me coniere la legislación vigente

RESUELVO

PRIMERO.- Aprobar la liquidación del Presupuesto municipal del ejercicio 2017 en
los términos que constan en el expediente y de conformidad con lo expuesto en el
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informe de la Intervención municipal, cuyos datos más signiicativos son:

• Resultado Presupuestario: 4.052.931´09 €  según anexo 1

• Remanente de Tesorería para gastos generales 6.891.284´18 € según anexo
2

SEGUNDO.- Dar cuenta de la Resolución al  Ayuntamiento Pleno,  y a la Junta de
Gobierno Local, en la primera sesión que celebren.

TERCERO.- Remitir copia de la liquidación a la Comunidad Autónoma y al Ministerio
de Hacienda y Administraciones Públicas."

El Pleno queda enterado

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
LOCALES).

En nombre del equipo de gobierno interviene la concejala delegada del área de
Hacienda  y  Administración  General,  Dª.  Beatriz  Jiménez,  quien  expresa  que  los
datos  de  la  liquidación  del  ejercicio  2017  son  objetivamente  buenos,  con  un
remanente positivo de Tesorería de casi seis millones, novecientos mil  euros. La
mayor  parte  del  superávit  corresponde  al  año  2017,  al  no  haber  gastado  el
Ayuntamiento todo el dinero del que disponía, para cumplir los límites 

La mayor parte del superávit de ese ejercicio no se ha podido gastar, por los límites
que impone la ley Montoro que sólo permite gastar lo mismo que el año anterior,
con  un  pequeño  porcentaje  de  más.  Por  ello  se  ha  tenido  que  buscar  una  vía
alternativa: inanciar parte de las inversiones de 2018 con el superávit del ejercicio
2017, de modo que se puedan sacar adelante los proyectos del Ayuntamiento y
cumplir  con  la  ley  Montoro.  Maniiesta  que  cuando  llegó  el  actual  equipo  de
gobierno  el  Ayuntamiento  tenía  7  millones  de  euros  de  remanente  positivo  de
tesorería y otros 7 millones de deuda. En tres años de gobierno de izquierdas se ha
pasado a tener un remanente positivo de 7,9 millones de euros y  0 de deuda.
Después de haber pagado 1,9 millones de euros para expropiaciones, por sentencia
judicial, y de tener la presión iscal más baja de toda la comarca, pagando a los
proveedores en 27 días. Y si no se hubiera tenido que cumplir la sentencia sobre
pago de las expropiaciones el Ayuntamiento estaría por debajo del techo legal de
gastos .

El  portavoz  del  grupo  Popular,  D.  Vicente  Ibor,  maniiesta  que  los  datos  de  la
liquidación de 2017 son buenos sobre el papel. Pero no es tan buena la percepción
que tienen los ciudadanos de los que ha hecho el actual equipo de gobierno ese año
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y los anteriores. Recuerda las inversiones que se realizaron en los dos mandatos
corporativos anteriores en que gobernó el Partido Popular: un nuevo instituto, dos
nuevos colegios, la nueva sede de la Policía Local, la Oicina UNICA, el cambio de
ascensor de la Casa Consistorial que llega hasta el quinto piso, la nueva biblioteca,
etc. Considera que el ciudadano lo que valora es que a cambio de sus impuestos el
Ayuntamiento haga inversiones. Además señala que hay muchas quejas por la falta
de limpieza de la población y las deiciencias de los servicios municipales. Por todo
eso  dice  que  el  resultado  de  la  liquidación  es  bueno  sobre  el  papel,  pero  los
ciudadanos  no  están  satisfechos  con  el  uso  que  se  hace  del  dinero  público.  Y
plantea si el actual equipo de gobierno no estará cobrando impuestos de más para
poder desarrollar su programa. Se ha dicho que la presión iscal de Paiporta es la
menor de toda la comarca, pero ellos piensan que se podía reducir la carga iscal y
no cobrar de más a los ciudadanos.

El portavoz del grupo Socialista, D. Vicent Ciscar, destaca que los números de la
liquidación  son muy buenos,  y expresa que su grupo comparte esa manera de
gestionar los recursos públicos. El equipo de gobierno está satisfecho de que el
Ayuntamiento no deba nada y tenga un remanente de tesorería de cerca de 8
millones  de  euros.  Dice  también  que  en  la  relación  de  inversiones  del  Partido
Popular que ha dado D. Vicente Ibor falta el nuevo Mercado, que dejaron inacabado
sin transformador eléctrico, lo que también inluye en la percepción de la gente. Y
que ha incluido en la relación tres o cuatro inversiones que no las hizo él, pues las
encontró ya a punto de inaugurarse. Por último felicita al Sr. Interventor por haber
preparado  la  liquidación  antes  de  inalizar  el  mes  de  marzo,  de  modo  que  a
principios del próximo trimestre el Ayuntamiento pueda decidir en qué va a invertir
el remanente positivo.

El  portavoz del  grupo POD-EU, D. Alberto Torralba, caliica como formidables las
cuentas de 2017. Y considera que el portavoz del grupo Popular ha tenido que hacer
un ejercicio de malabarismo político para criticarlas,  aludiendo al  alquiler de las
instalaciones de la Policía Local, cuando ellos también han alquilado un local para el
servicio  de  los ciudadanos,  y  a  inversiones  que  se realizaron  íntegramente con
inanciación inalista de la Generalitat Valenciana y no con fondos del Ayuntamiento.

Por el grupo Ciudadanos interviene D. José Antonio Salvador, quien expresa que es
preciso dar un buen servicio al  ciudadano, no de obtener unos buenos números
contables, de modo que el vecino note una mejora en los servicios que le presta el
Ayuntamiento, que actualmente están recibiendo numerosas quejas. Y dice también
que es el momento de bajar los impuestos.

Dª. Beatriz Jiménez maniiesta que, desde el punto de vista de la percepción de los
vecinos, éstos están contentos de que el Ayuntamiento tenga superávit y no tenga
deudas. Y que también agradecerán las inversiones que se están realizando en los
colegios, el Hogar de la Tercera Edad, en la climatización del Auditorio, etc. Hay
muchas maneras de hacer inversiones para el pueblo, y una de ellas consiste en no
hacer  grandes obras nuevas,  sino optimizar  las  dotaciones que ya tenemos.  En
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cuanto a la bajada de impuestos que han pedido los grupos Popular y Ciudadanos,
indica que no es posible hacerla porque en ese caso bajaría el techo de gastos y no
se podrían atender  los  servicios.  Además el  equipo de gobierno va a invertir  4
millones de euros del superávit para inversiones. Considera que están gestionando
de modo responsable y pensando en lo mejor para las vecinas y los vecinos.

La Sra. Alcaldesa se reiere a las críticas por la falta de limpieza del pueblo, y dice
que en las reuniones del grupo de seguimiento de las encuentros con la Alcaldesa
celebradas en los distintos barrios de la población, en las que estaba presente un
concejal del grupo Popular, los vecinos manifestaron su felicitación por la mejora en
la limpieza del pueblo. También felicita a la Concejala de Hacienda por la gestión
económica  que  se  ha  desarrollado  y  que  permite  la  realización  de  nuevas
inversiones, y agradece al Sr. Interventor el trabajo desempeñado.

7. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 01190/2018 – MODIFICACIÓN
PRESUPUESTARIA DE TRANSFERENCIA DE CRÉDITO POR IMPORTE DE 4.960
EUROS (MOD. 2018/9) 

En  la  deliberación  y  votación  de  este  punto  no  interviene  el  concejal  D.  Luis
Ródenas, que se ausenta del salón de Plenos, por considerar que tiene un interés
especial en este asunto al ser directivo de la Banda Primitiva de Paiporta, a cuya
solicitud se ha tramitado está modiicación de crédito.

I.-HECHOS

I.1.- Se ha recibido providencia de inicio del área de Cultura en el cual se expone:

"Visto que los créditos disponibles en la partida 33410 78000 correspondiente a
Subvención Banda Primitiva de Paiporta, son insuicientes para llevar a término el
conjunto de actividades previstas, el Concejal de Cultura informa de la necesidad
de incrementar el crédito en la partida presupuestaria nombrada, atendiendo que
se ha hecho una retención de créditos para transferencias con el nº 22018/2313
sobre la partida 33410 48000".

I.2.- Para atender esta solicitud resulta necesaria la modiicación por transferencia
de crédito por 4.960 €, cuyo resumen es el siguiente:

Partida que debe ser incrementada:

Partida Descripción Importe

33410 78000 Subvención Banda Primitiva de Paiporta
G46191292

4.960,00 €

Partida que debe ser disminuida:
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Partida Descripción Importe

33410 48000 Subvención Banda Primitiva de Paiporta
G46191292

4.960,00 €

II.- FUNDAMENTOS DE DERECHO

II.1.-  Artículos  179  y  180  del  Real  decreto  Legislativo  2/2004,  de  5  de  marzo,
mediante  el  cual  se  aprobó  el  Texto  Refundido  de  la  Ley  Reguladora  de  las
Haciendas Locales.

II.2.- Artículos 40 a 42 del Real Decreto 500/1990, de 20 de abril.

II.3.- Base 9ª de las Bases de ejecución del presupuesto de 2018.

II.4.-  Orden  EHA/3565/2008  de  3  de  diciembre.  Modiicada  por  la  Orden  HAP
419/2014, de 14 de marzo.

En virtud de cuanto antecede, el Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Aprobar inicialmente la modiicación presupuestaria de transferencia de
crédito disminuyendo el crédito de la partida 33410-48000 y aumentando el crédito
de la partida 33410-78000 en la cuantía de 4.960 €.

SEGUNDO.- Ordenar la exposición al público del acuerdo plenario, previo anuncio al
Boletín Oicial de la provincia, por 15 días, durante los cuales los interesados podrán
examinar el expediente y presentar reclamaciones ante el Pleno, considerándose
deinitivamente aprobada la modiicación presupuestaria si durante el plazo citado
no se hayan presentado reclamaciones.

Finalizada la deliberación y votación de este punto se reincorpora a la sesión el
concejal D. Luis Ródenas.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
LOCALES).

En  representación  del  equipo  de  gobierno  deiende  la  propuesta  la  concejala
delegada del área de Hacienda y Administración General Dª. Beatriz Jiménez, quien
explica que la subvención prevista en el  Presupuesto del  Ayuntamiento para las
Bandas  de  Música  está  prevista  para  gastos  corrientes,  por  lo  que  no  puede
destinarse  a  la  adquisición  de  instrumentos,  pues  este  gasto  se  caliica  como
inversión. Y han pedido al Ayuntamiento que se modiique esa previsión para que
puedan adquirir instrumentos con la subvención municipal, para lo que se propone
esta modiicación presupuestaria, que no modiica la cuantía de la subvención.
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8. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 11/2018/PGRU – MOCIÓN DEL
EQUIPO DE GOBIERNO PARA QUE SE MODIFIQUE LA LEY 39/1981, DE 28 DE
OCTUBRE, POR LA QUE SE REGULA EL USO DE LA BANDERA DE ESPAÑA Y
DE OTRAS BANDERAS Y ENSEÑAS. 

El Ayuntamiento Pleno, por mayoría, con 11 votos a favor de los miembros de los
grupos Compromís, Socialista y Pod-EU y 9 votos en contra de los miembros de los
grupos Popular y Ciudadanos, aprueba la moción del equipo de gobierno para que
se modiique la Ley 39/1981, de 28 de octubre, por la que se regula el uso de la
bandera  de  España  y  de  otras  banderas  y  enseñas,  cuyo  tenor  literal  es  el
siguiente:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

La Ley 39/1981, de 28 de octubre, por la cual se regula el uso de la bandera de
España  y  de  otras  banderas  y  enseñas  regula  la  conformación,  ubicación  y
preeminencia  de  la  bandera  de  España  en  todos  los  ediicios  públicos  y
establecimientos de las diversas administraciones públicas. 

La  Ley  no  regula  otros  usos  de  otras  banderas  que  pueden  situarse  en  otros
espacios de los mencionados ediicios. Las diversas administraciones públicas han
acordado de forma pacíica la colocación, en lugares diferentes a los de las enseñas
oiciales,  de  varias  banderas  o  estandartes  con  muy  variada  signiicación  o
mensajes.

Así, por ejemplo, la colocación de simbología relativa al 8 de marzo, día de la Mujer
Trabajadora, o al 28 de junio, día del Orgullo LGTBI, se ha venido consolidando,
junto  con  otros  muchos  días  o  motivos  especiales,  ya  sea  de  motivación
reivindicativa, cultural o deportiva. 

Todos estos emblemas han sido instalados en ediicios públicos de forma pacíica. A
pesar de esto,  la colocación de la bandera oicial  de la Segunda República con
motivo de la conmemoración histórica de su proclamación, en lugares diferentes a
los reservados a la enseña actualmente oicial y sin suponer ningún desprecio para
la misma ni vulneración de lo dispuesto en la Ley 39/1981, sí que ha supuesto la
intervención de los tribunales sobre este tema, con el resultado de ser condenados
los ayuntamientos que lo permitieron o lo acordaron.

La  Ley  39/1981  tiene  que  ser  interpretada  como garantía  de  la  ubicación  con
preeminencia y en el lugar de honor que le corresponde de la bandera oicial de
España y del resto de insignias oiciales. Sin embargo, no tiene que ser interpretada
como  forma  de  limitación  ni  de  la  autonomía  otras  administraciones  públicas
garantizada por el artículo  137 de la Constitución, ni de limitación de los derechos
y libertades fundamentales.  Por eso se hace necesario modiicar la citada Ley para
garantizar que fuera de los espacios preferentes y de honor en los cuales se tienen
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que  situar  las  enseñas  oiciales  en  todo  ediicio  y  establecimiento  de  la
Administración central, institucional, autonómica, provincial o insular y municipal
del Estado, se podrán colocar otras enseñas históricas, reivindicativas, culturales, o
deportivas,  sin  más limitación genérica que las que establezcan las leyes para
cualquiera otro ámbito o espacio público.

PROPUESTA DE MOCIÓN

El pleno del Ayuntamiento acuerda instar al Congreso a modiicar la ley para que se
añada un nuevo apartado tres en el artículo sexto de la Ley 39/1981, de 28 de
octubre, por la cual se regula el uso de la bandera de España y de otras banderas y
enseñas, que quede redactado en los siguientes términos:

'Tres.  Respetando  la  ubicación  y  preeminencia  establecida  en  esta  ley  para  la
bandera  de  España  y  el  resto  de  banderas  oiciales,  y  sin  alterarlas  en  forma
alguna, las administraciones públicas podrán colocar de forma temporal enseñas,
banderas, símbolos históricos, distintivos y cualquier otra manifestación gráica de
la libertad de expresión sin mayor limitación que la que sea aplicable  a cualquier
espacio  público  y  la  establecida en  la  legislación  sobre  respeto  a  los  derechos
fundamentales, derechos humanos y memoria histórica.'”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
LOCALES).

En representación del equipo de gobierno deiende la moción el concejal delegado
del área de Cultura D. Alberto Torralba, quien explica que la Ley 39/1981, de 28 de
octubre,  regula  las  características,  ubicación  y  preeminencia  de  la  bandera  de
España  en  todos  los  ediicios  públicos  y  establecimientos  de  las  diversas
Administraciones Públicas. Pero no entra a regular el uso de otras banderas que
pueden colocarse en los ediicios mencionados, como la bandera europea o la de la
Comunidad  Valenciana.  Algunas  Administraciones  Públicas,  entre  otras  este
Ayuntamiento, suelen acordar de forma pacíica la colocación en lugares diferentes
de los de las enseñas oiciales de otras banderas o estandartes con muy variadas
signiicaciones y mensajes. Pone como ejemplos el día 8 de marzo, día de la Mujer
Trabajadora,  el  día  28  de  junio,  día  del  Orgullo  LGTBI,  el  27de  febrero,
conmemoración  de  la  proclamación  de  la  RASD  en  el  Sahara  Occidental,  el
estandarte de la Junta Local Fallera el día de la Crida, una pancarta para reivindicar
una inanciación más justa para nuestra Comunidad Autónoma, etc. Esta costumbre
se  ha  venido  consolidando  con  diversos  motivos,  culturales,  deportivos  o
reivindicativos.  Reitera  que  estos  emblemas  han  sido  instalados  en  ediicios
públicos de forma pacíica. No obstante, la colocación de la bandera oicial de la
Segunda República con motivo de la conmemoración histórica de su proclamación
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el día 14 de abril, en lugares distintos de los reservados a la enseña actualmente
oicial  y sin suponer ningún menosprecio para ella ni  ninguna vulneración de la
Ley39/1981, sí que ha supuesto la intervención de los tribunales a instancias de la
Delegación del Gobierno del Sr. Mariano Rajoy en Valencia. La regulación legal de la
bandera de España no puede limitar la autonomía del Ayuntamiento garantizada
por la Constitución, ni su derecho fundamental a la  libertad de expresión. Por eso,
respetando  el  texto  actual  de  esa  ley,  se  propone  la  adición  al  artículo  6  un
apartado 3º, con la redacción que igura en la moción presentada.

El  portavoz del  grupo Popular,  D. Vicente Ibor,  expresa que su grupo votará en
contra de la moción, como es evidente, pues supondría un caos en la utilización de
los símbolos que nos representan a todos. La propuesta se presenta para poder
colocar  la  bandera  de  la  Segunda  República,  por  lo  que  no  tiene  neutralidad
ideológica al representar la voluntad de sólo un sector de nuestra población. La ley
establece un orden de colocación de las enseñas (primero la bandera de España,
luego la de la Comunidad Autónoma y después la de la Unión Europea). Este orden
se  convertiría  en  un  caos  si  se  aprueba  la  modiicación  legal  que  se  propone
solicitar,  ya  que  se  podría  colocar  cualquier  símbolo  en  los  ediicios  oiciales.
Recuerda que hay un procedimiento judicial contra el Ayuntamiento por incumplir la
ley en este tema. Y reitera que el voto de su grupo será negativo.

El portavoz del grupo Compromís, D. Josep Val, quien expone que en los últimos
tiempos viene siendo tradicional que se coloquen en el balcón del Ayuntamiento
diversas  enseñas,  pancartas  y  banderas,  con  el  acuerdo  de  todos  los  grupos
municipales. Que con ello se produzca un guirigay es algo que se inventa el Sr. Ibor.
Hace  referencia  a  la  respuesta  del  Gobierno  a  la  pregunta  de  un  senador  de
Compromís  relativa  a  si  la  resistencia  a  la  mera  exhibición  de  determinadas
banderas no podía considerarse como un delito de odio del artículo 510 del Código
Penal, en cuya respuesta se reconoció que en principio no podía considerarse como
algo ilegal ni inconstitucional, pudiendo ampararse en la libertad de expresión.

El portavoz del grupo Socialista, D. Vicent Ciscar, considera normal que el portavoz
del grupo Popular no quiera que se cambie la ley. Pero ellos lo proponen como una
forma  de  conmemorar  algunos  hechos  que  se  quieren  resaltar,  y  siempre
cumpliendo  lo  dispuesto  en  la  ley  respecto  a  ubicación  y  preeminencia  de  las
banderas oiciales. El artículo 137 de la Constitución reconoce la autonomía de los
ayuntamientos para la gestión de sus respectivos intereses, y para poder hacer uso
de esa autonomía se pide que se añada a la ley actual el texto que se indica en la
moción.

Por  parte  del  grupo  Ciudadanos  interviene  D.  José  Antonio  Salvador,  quien
maniiesta  que  su  partido  es  constitucionalista,  por  lo  que  mantiene  que  las
banderas  contrarias  a  la  constitución  no  deben  colocarse  en  la  fachada  del
Ayuntamiento,  postura que han sostenido respecto a  la  colocación  de banderas
separatistas. La Delegación del Gobierno ha recordado que los Ayuntamientos no
pueden enarbolar otras banderas distintas de las del Estado, Comunidad Autónoma
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y Unión Europea, salvo que sea la suya propia. De lo contrario se estaría vulnerando
el  principio  de  neutralidad  y  objetividad  que  establece  el  artículo  103  de  la
Constitución. Se reiere a una sentencia del Tribunal Superior de Justicia de Castilla
León en la que no niega que se pueda hacer uso de otras banderas o enseñas,
siempre que no sea en el balcón principal, o en las ventanas u otro lugar de los
ediicios públicos. Los 17 ayuntamientos de la Comunidad Valenciana que colocaron
la bandera republicana el 14 de abril de 2017 fueron requeridos por la Delegación
del Gobierno, y cita el caso de uno de ellos en cuya sentencia se le condenó a pagar
las costas. Considera que deben evitarse estas actuaciones que en vez de unir a los
ciudadanos  los  separan  por  motivos  ideológicos.  El  contenido  de  la  moción
tergiversa el signiicado de la ley. Y dice que si se coloca la bandera republicana en
el  ediicio  del  Ayuntamiento,  su  partido  lo  denunciará,  debiendo  asumir  los
responsables el pago de la condena en costas que pueda producirse. Finalmente
pregunta  si  se  ha  llegado  a  dictar  sentencia  en  el  recurso  que  interpuso  la
Delegación del Gobierno contra el Ayuntamiento de Paiporta por haber colocado la
bandera republicana el 14 de abril  de 2017, y quién ha asumido el pago de los
gastos judiciales.

D. Alberto Torralba contesta a la airmación de D. Vicente Ibor de que colocar la
bandera  republicana  en  la  fachada  del  Ayuntamiento  supone  una  falta  de
neutralidad ideológica, pues responde a un determinado espectro ideológico, que la
Segunda República fue un gobierno democrático en el que estaban representados
partidos políticos de todos los signos, por lo que no tenía un signiicado político
determinado. Fue un régimen de gobierno muy avanzado y referente mundial como
sistema democrático de progreso.  AD. José Antonio Salvador le responde que la
segunda república es un régimen preconstitucional, pero no anticonstitucional por
el mero hecho de no ser hoy oicial. En este punto sólo se pide que se modiique la
ley. E indica que el separatismo no tiene nada que ver con la Segunda República.

D. Vicente Ibor replica a D. Alberto Torralba que está ensalzando el régimen de la
Segunda  República  como  una  democracia  de  amplio  espectro  y  no  partidista,
cuando en realidad no fue así. Recuerda que la Ley de Defensa de la República
promulgada en 1931 prohibía cualquier apología de la Monarquía y el  uso de la
bandera bicolor. No se puede mentir por motivos ideológicos y pretender legitimar
un régimen de terror, donde no existía libertad ideológica, ni de enseñanza ni otras
libertades básicas. Ese régimen fue criticado por el propio Partido Comunista, que lo
caliicó de dictadura burguesa que atentaba contra los trabajadores.  Y concluye
diciendo que la moción es contraria a la ley, al sentido común y a la concordia de
los ciudadanos.

D.  Vicent  Ciscar  expresa  que  la  Segunda  República  fue  un  momento  histórico
impresionante, en el que se instauró un sistema parlamentario democrático, con
separación  de  poderes,  sufragio  universal,  la  igualdad  entre  los  hombres  y  las
mujeres, la separación entre la Iglesia y el Estado, la sanidad pública, la reforma
agraria,  el  aborto,  el  divorcio,  etc.  Considera  que  hay  muchos  motivos  para
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conmemorar  a  la  Segunda  República,  que  terminó  por  un  golpe  de  estado  al
gobierno legalmente constituido. Y ellos quieren celebrar este hecho histórico de
nuestro país, que representa muchos avances.

9. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 12/2018/PGRU – MOCIÓN DEL
GRUPO  MUNICIPAL  POD-EU  PARA  LA  CONMEMORACIÓN  DE  LA
PROCLAMACIÓN DE LA II REPÚBLICA ESPAÑOLA EN SU 87 ANIVERSARIO. 

En primer lugar se aprueba por mayoría, con 11 votos a favor de los miembros de
los grupos Compromís, Socialista y Pod-EU y 9 abstenciones de los miembros de los
grupos Popular y Ciudadanos, la enmienda formulada por el Grupo Socialista por la
que se rectiique en el  apartado 2 de los acuerdos propuestos en la  moción la
expresión “...en la fachada del  Ayuntamiento y en el  resto de ediicios públicos
municipales...” y se cambie por “...en la fachada del Ayuntamiento...”

Y el Ayuntamiento Pleno, por mayoría, con 11 votos a favor de los miembros de los
grupos Compromís, Socialista y Pod-EU y 9 votos en contra de los miembros de los
grupos  Popular  y  Ciudadanos,  aprueba  la  moción  del  equipo  de  gobierno  (que
inicialmente presento el grupo Pod-EU y que en el Pleno han hecho propia también
los grupos Compromís y Socialista), sobre conmemoración de la proclamación de la
II  República  Española  en su 87 aniversario,  cuyo tenor  literal,  con  la  enmienda
aprobada, es el siguiente:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS:

El 14 de abril se cumplirán 87 años de la proclamación de la II República, el primer
régimen  democrático  de  nuestra  historia  que  instauró  un  verdadero  Estado  de
Derecho  y  proclamó  la  primera  constitución  democrática  de  España.  Esta
Constitución  plasmó  el  principio  de  igualdad  de  los  españoles  ante  la  ley,  al
proclamar  España  como  "una  república  de  trabajadores  de  toda  clase  que  se
organiza en régimen de Libertad y de Justicia", el principio de soberanía popular,
establece el sufragio universal para hombres y mujeres mayores de 23 años, en
economía  la  propiedad  privada  quedó  sujeta  a  los  intereses  de  la  economía
nacional,  se constituyó un "Estado integral,  compatible con la autonomía de los
Municipios y las Regiones",  el  principio de laicismo "el  Estado,  las  regiones,  las
provincias  y  los  Municipios,  no  mantendrán,  favorecerán,  ni  auxiliaron
económicamente a las Iglesias, Asociaciones e Instituciones religiosas", además se
reconoció  matrimonio  civil  y  el  divorcio  así  como  la  enseñanza  primaria  laica,
gratuito y obligatorio, y se reconoce la libertad de cátedra.

La II República promovió el avance en la transformación de nuestra sociedad, en la
defensa de las libertades individuales y colectivas, y en la consecución de la justicia
social.

Este sistema democrático acabó con la derrota en la Guerra Civil para dar además
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de 40 años de franquismo, de represión y de retrocesos.

El 14 de abril tiene que ser una fecha reivindicativa para reclamar el derecho a la
República  y  hacer  un  homenaje  a  todos  los  alcaldes  y  concejales  de  los
ayuntamientos de aquel periodo, así como condenar el golpe de estado franquista
contra la II República.

Por todo esto, somete a la consideración del Pleno la aprobación de los siguientes
ACUERDOS:

1.  Condenar  el  alzamiento  militar  del  18  de  julio  de  1936  contra  el  gobierno
legítimo de la II República española.

2. Respetando la interpretación de la ley 39/1981 como garantía de la ubicación
con preeminencia y en el lugar de honor que le corresponde de la bandera oicial
de España y del resto de insignias oiciales y, por otro lado, al amparo del articulado
superior  de  la  Constitución  Española  en su  137 que  garantiza  la  autonomía de
gestión de las entidades locales, el ayuntamiento de Paiporta en pleno aprueba y
maniiesta su decisión de colocar, el día 14 de abril de cada año, en la fachada del
ayuntamiento,  la  bandera  oicial  de  la  Segunda  República  Española  en
conmemoración de su proclamación en este día de 1931.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
LOCALES).

El  portavoz  del  grupo  POD-EU,  D.  Alberto  Torralba,  deiende  la  moción  en  los
términos que contiene la exposición de motivos, y expresa que el 14 de abril se
cumplirán 87 años de la proclamación de la Segunda República, el primer régimen
democrático de nuestra historia que instauró un verdadero estado de derecho y
proclamó  la  primera  constitución  democrática  de  España.  En  la  constitución
republicana se plasmaron los principios de igualdad de los españoles ante la ley al
proclamar a España como “una república de trabajadores y trabajadoras que se
organizan en régimen de libertad y justicia”; el principio de soberanía popular, que
establecía el sufragio universal para hombres y mujeres mayores de 23 años; sujetó
la propiedad privada a los intereses generales de la economía nacional; constituyó
un “Estado integral, compatible con la autonomía de los Municipios y las Regiones”;
recogió el  principio del  laicismo,  en virtud del  cual  “el  Estado,  las regiones,  las
provincias  y  los  municipios  no  mantendrían,  favorecerían  ni  auxiliarían
económicamente a las  iglesias de ningún tipo,  ni  a  asociaciones e instituciones
religiosas”;  reconoció  el  matrimonio  civil  y  el  divorcio,  así  como  la  enseñanza
primaria laica, gratuita y obligatoria y la libertad de cátedra, etc. Expresa que la
Segunda República promovió el avance en la transformación de nuestra sociedad,
en la defensa de las libertades individuales y colectivas, y en la consecución de la
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justicia social. Y que este sistema democrático acabó con la derrota en la guerra
civil,  a raíz de un golpe de estado, con el apoyo de la Alemania nazi y la Italia
fascista,  para  dar  paso  a  más  de  40  años  de  franquismo,  de  represión  y  de
retrocesos. Considera que el 14 de abril  ha de ser una fecha reivindicativa para
reclamar el derecho a la república y hacer un homenaje de digniicación a todos los
Alcaldes, concejales y concejalas de los ayuntamientos de aquél periodo, así como
para condenar el golpe de estado franquista contra la Segunda República. Y por
todo ello, propone que el pleno adopte los acuerdos que se contienen en la moción.

El  portavoz del  grupo Popular,  D. Vicente Ibor,  maniiesta que no hay nada que
conmemorar de la Segunda República. Se trata de un hecho histórico que hay que
asumir, pero sin idealizar lo que allí pasó. Recuerda que la Segunda República se
proclamó  a  raíz  de  las  elecciones  municipales  de  1931,  en  las  que  resultaron
elegidos 5 mil concejales republicanos y 22 mil concejales monárquicos. El único
dato favorable para la república de esas elecciones municipales fue que ganó en la
mayoría de las ciudades, pero sin representar a la mayoría de la población. El 9 de
diciembre de 1931 se aprobó la Constitución de la Segunda República, tras unas
elecciones a Cortes constituyentes en las que no podían votar las mujeres, y en las
que  sólo  resultaron  elegidas  dos  mujeres,  entre  ellas  Victoria  Kent,  que  no era
partidaria  de  que  votaran  las  mujeres.  En  las  primeras  elecciones  en  las  que
votaron las mujeres ganó por gran mayoría la CEDA, que luego no pudo gobernar
por  las  artimañas de  los  partidos  de  izquierdas.  También  señala  que  la  Ley  de
Defensa de la República prohibía hacer apología de la monarquía y establecía la
censura  previa  en  las  publicaciones,  el  teatro  y  en  todas  las  manifestaciones
culturales. También recuerda que el artículo 25 de la Constitución de la Segunda
República proscribía las órdenes religiosas que hacían voto de obediencia al Papa, y
prohibía  también  que  todas  las  órdenes  religiosas  se  pudieran  dedicar  a  la
enseñanza.  Y  el  artículo  27  exigía  la  autorización  del  Estado  para  las
manifestaciones  públicas  de  culto.  Menciona  unas  palabras  del  líder  socialista 
Largo Caballero publicadas en la revista El Socialista, quien airmó el año 1933 que
si  la  legalidad  no  les  servía  irían  directamente  a  la  conquista  del  poder,  pues
consideraba que la democracia era incompatible con el socialismo, y el solo hecho
de que hubiera una mayoría burguesa en el  parlamento suponía una dictadura.
También señala que la dirigente comunista Dolores Ibarruri amenazó en las Cortes
al diputado de derechas Calvo Sotelo, y luego lo mataron. Y hace referencia a que
los sindicatos de izquierdas llegaron a organizar  huelgas generales para dar  un
autogolpe de estado a la república. Por todo ello indica que su grupo no tiene nada
que celebrar de la Segunda República,  y están en contra de que se cuelgue la
bandera republicana en los ediicios públicos, pues atenta contra las personas que
piensan diferente del equipo de gobierno.

El portavoz del grupo Compromís, D. Josep Val, señala que D. Vicente Ibor no ha
dicho nada del alzamiento de Franco. Considera que la Segunda República fue un
periodo democrático de nuestra historia, en el que hubo libertad ideológica y de
expresión.  Considera  que  la  postura  del  portavoz  del  grupo  Popular  es  más
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coherente con los valores falangistas que con los propios de la democracia.

El portavoz del grupo Socialista, D. Vicent Ciscar, expresa que las palabras de D.
Vicente Ibor no tienen nada que ver con la realidad. En cambio él mantiene todo lo
que ha airmado sobre la Segunda República en su intervención del punto anterior.
Su grupo quiere que se conmemoren todos esos avances sociales. En cuanto a las
manifestaciones que se dice hizo Largo Caballero, no sabe  si fueron realmente esas
o  si  se  han  sacado  de  contexto.  Considera  que  debe  reconocerse  un  periodo
democrático que fue destruido por una dictadura. Menciona el caso de un concejal
socialista  de  este  Ayuntamiento  durante  el  régimen  republicano  que  luego  fue
condenado por el solo hecho de haber sido concejal. Y pregunta al grupo Popular si
es que están de acuerdo con la dictadura.

Por  el  grupo  Ciudadanos  interviene  D.  José  Antonio  Salvador,  quien  reitera  su
oposición a la moción por el mismo motivo expresado en el punto anterior. Expresa
su respeto a todas las banderas, pero no está de acuerdo en que se vulnere la ley.
Cree que los grupos municipales que respaldan la moción están anclados en el
pasado. Considera que debe respetarse a todas las personas que sufrieron en el
enfrentamiento atroz de la guerra civil,  en el que todos perdieron. Dice que son
unos hechos que no deben volver a suceder, y que deben evitarse las decisiones
que produce el enfrentamiento de los ciudadanos y fomentan el sectarismo, pues el
Ayuntamiento  tiene  que  trabajar  por  el  bien  de  todos  los  ciudadanos.  Por  esas
razones su grupo votará en contra de la moción.

D.  Alberto  Torralba  maniiesta  que  no  puede  tolerar  que  se  asocie  república  y
guerra. Aunque no le extraña que los partidos de derechas estén en contra de la
república, de que los trabajadores se organicen para conseguir la justicia, de que se
someta al  interés  público  la  propiedad privada,  o  se  deienda el  laicismo en la
educación y que el Estado no mantenga ninguna iglesia. Considera que el portavoz
del grupo Popular ha hecho un alegato depredador de la república buscando hechos
y frases sueltas para justiicar el golpe de estado. Parece como si hubieran sido
unos  bobos  todos  los  intelectuales,  artistas  y  personas  de  relieve  que  valoran
positivamente la Segunda República. Dice que su intervención no tiene nada de
centro-derecha, sino que acapara el falangismo, las JONS, el franquismo y demás
ideologías de la derecha más extremada. Y concluye con una cita de José María
Pemán para apoyar sus manifestaciones. 

D. Vicente Ibor dice que no tolera que el portavoz de POD-EU le llame franquista.
Señala que si se suprime de la moción lo relativo a la celebración del día 14de abril
y se deja únicamente el punto sobre el rechazo del franquismo, la votará a favor.
Considera  que  los  defensores  de  la  moción  creen  que  todos  deben  tener  un
pensamiento único, de modo que si discrepan de su forma de pensar están contra
la  libertad,  la  democracia  y  la  modernidad.  Si  ha  recordado  algunos  hechos
históricos de la Segunda República ha sido para que se viera que ese régimen no
fue lo que se estaba diciendo, tergiversando la memoria histórica. No había libertad
de enseñanza,  existía  la  censura previa  de  las  publicaciones,  no se  toleraba la
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defensa de la monarquía, etc. Todo eso son datos. No es cierto que él represente las
posturas políticas que ha dicho D. Alberto Torralba, ni que apoye el franquismo. Su
discurso es de democracia, libertad, respeto, falta de intervención del Estado en lo
que no debe intervenir. Y no es cierto que la Segunda República represente lo que
dice la moción. El Partido Popular, en uso de la libertad que posee, piensa diferente,
y lo dice. Y concluye que si esto hubiera ocurrido durante la Segunda República, se
encontrarían encarcelados por ello o hubieran sido fusilados.

La Sra. Alcaldesa entrega a D. Vicente Ibor un libro editado con las aportaciones de
las segundas jornadas sobre memoria histórica, y le dice que para poder “pasar
página” primero hay que leerlo. Y ahí se recogen los datos de muchas personas de
Paiporta  que  fueron  fusiladas  o  encarceladas  después  de  la  guerra  civil  por  su
ideología.

D. Vicente Ibor le pide que le entregue una copia del libro en castellano, pues el
ejemplar que le ha dado está solo en valenciano.

10.  URBANISMO,  MEDIO  AMBIENTE  Y  SOSTENIBILIDAD  -  01159/2018  –
APROBACIÓN PROYECTO PPOS 2017.

I.- HECHOS

I.1.-Proyecto técnico redactado por la técnica Dª. Cristina Chapa Lluna, presentado
en el Ayuntamiento por Registro de Entrada en fecha 20 de diciembre de 2017 con
un importe de ejecución material 435.682,27.-€ más 115.814,41.-€, con un total de
551.497,16.-€, para las obras de "Ampliación y mejora de aceras y cruces en las
calle  San  Eduardo,  San  Francisco,  Palleter  y  Poeta  Llorente  para  la  movilidad
peatonal sostenible en el municipio de Paiporta" incluidas en el Plan Provincial de
Cooperación de Obras y Servicios de competencia municipal ejercicio 2017 de la
Diputación de Valencia.

I.2.-  Informe  de  supervisión  del  proyecto  favorable  redactado  por  el  arquitecto
municipal de fecha 20 de diciembre de 2017.

I.3.- Informe favorable de revisión de proyecto de la Diputación de Valencia de fecha
17 de enero de 2018.

I.4.- En el presupuesto vigente no hay consignación presupuestaria para las obras
que recoge el presente proyecto.

II.- FUNDAMENTOS DE DERECHO

II.1.-Según la disposición adicional segunda de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de
Contratos del  Sector Público,  corresponden a la Alcaldía las competencias como
órgano  de  contratación  respecto  de  los  contratos  de  obras,  de  suministro,  de
servicios,  los  contratos  de  concesión  de  obras,  los  contratos  de  concesión  de
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servicios y los contratos administrativos especiales, cuando su valor estimado no
supere el 10 por ciento de los recursos ordinarios del presupuesto ni, en cualquier
caso,  la  cuantía  de  seis  millones  de  euros,  incluidos  los  de  carácter  plurianual
cuando su duración no sea superior a cuatro años, eventuales prórrogas incluidas
siempre  que  el  importe  acumulado  de  todas  sus  anualidades  no  supere  ni  el
porcentaje indicado, referido a los recursos ordinarios del presupuesto del primer
ejercicio, ni la cuantía señalada.

II.2.-El art.  231.1 de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector
Público, atribuye la competencia para la aprobación de los proyectos al órgano de
contratación, salvo que tal competencia esté atribuida a otro órgano por una norma
jurídica. En este caso la norma jurídica que atribuye la competencia otro órgano es
la  Ley  7/1985,  de  2  de  abril,  Reguladora  de  las  Bases  de  Régimen  Local,  al
determinar el artículo 21.1. o) que es competencia de la Alcaldía, la aprobación de
los proyectos de obras y de servicios cuando sea competente para su contratación
o concesión y estén previstos en el presupuesto.

El Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Aprobar el Proyecto Técnico de las obras de "Ampliación y Mejoras de
aceras y cruces en las calles San Eduardo, San Francisco, Palleter y Poeta Llorente
para la movilidad peatonal sostenible en el municipio de Paiporta" redactado por la
técnica  D.  Cristina  Chapa  Lluna  con  un  presupuesto  de  435.682,27.-€  más
115.814,41.-€ de IVA, con un total de 551.497,16.-€.

SEGUNDO.-Notiicar  el  presente  acuerdo  a  cuantos  interesados  haya  en  el
expediente y seguir en el expediente el procedimiento y trámites establecidos en la
normativa vigente

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
LOCALES).

En  representación  del  equipo  de  gobierno  deiende  la  propuesta  el  Concejal
Delegado del Área de Urbanismo, Medio Ambiente y Sostenibilidad, D. Josep Val,
quien explica que se trata de aprobar dos proyectos de obras que están informados
favorablemente por el Arquitecto Municipal, y que se tienen que presentar en la
Diputación por estar incluidos en el planes provinciales. Como todavía no tienen
consignación presupuestaria, y de acuerdo con los informes jurídicos emitidos, la
competencia para aprobarlos corresponde al Pleno. Está previsto que en el próximo
Pleno se apruebe la dotación presupuestaria para la ejecución de estas obras.
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11.  URBANISMO,  MEDIO  AMBIENTE  Y  SOSTENIBILIDAD  -  04258/2017  –
APROBACIÓN PROYECTO REPARACIÓN COLECTOR CALLE JOSÉ RUIZ AZORÍN.

I.-HECHOS

I.1. Acuerdo Junta de Gobierno Local de fecha 20 de marzo de 2017 por el que se
adjudica  el  contrato  a  la  mercantil  OMNIUM IBERICO  SA  para  la  redacción  del
proyecto y del estudio de seguridad y salud de las obras de reparación del colector
municipal sito en la calle Literato Azorín con colector oeste. 

I.2.- Presentación del proyecto y del estudio de seguridad y salud en fecha 22 de
agosto de 2017 por importe de 75.905,35.-€ más 15.940,12.-€ de IVA, siendo un
total de 97.845,47.-€

I.3.-  Informe  de  supervisión  del  proyecto  favorable  redactado  por  la  arquitecta
técnica municipal de fecha 22 de noviembre de 2017.

I.4.- En el presupuesto vigente no hay consignación presupuestaria para las obras
que recoge el presente proyecto

II.- FUNDAMENTOS DE DERECHO

II.1.-Según la disposición adicional segunda de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de
Contratos del  Sector Público,  corresponden a la Alcaldía las competencias como
órgano  de  contratación  respecto  de  los  contratos  de  obras,  de  suministro,  de
servicios,  los  contratos  de  concesión  de  obras,  los  contratos  de  concesión  de
servicios y los contratos administrativos especiales, cuando su valor estimado no
supere el 10 por ciento de los recursos ordinarios del presupuesto ni, en cualquier
caso,  la  cuantía  de  seis  millones  de  euros,  incluidos  los  de  carácter  plurianual
cuando su duración no sea superior a cuatro años, eventuales prórrogas incluidas
siempre  que  el  importe  acumulado  de  todas  sus  anualidades  no  supere  ni  el
porcentaje indicado, referido a los recursos ordinarios del presupuesto del primer
ejercicio, ni la cuantía señalada.

II.2.-El art.  231.1 de la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de Contratos del Sector
Público, atribuye la competencia para la aprobación de los proyectos al órgano de
contratación, salvo que tal competencia esté atribuida a otro órgano por una norma
jurídica. En este caso la norma jurídica que atribuye la competencia otro órgano es
la  Ley  7/1985,  de  2  de  abril,  Reguladora  de  las  Bases  de  Régimen  Local,  al
determinar el artículo 21.1. o) que es competencia de la Alcaldía, la aprobación de
los proyectos de obras y de servicios cuando sea competente para su contratación
o concesión y estén previstos en el presupuesto.

El Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Aprobar el Proyecto Técnico de las obras de "Renovación del colector de
la  calle  Literato  Azorín  en  su  conexión  con  el  colector  oeste  metropolitano"
redactado por el Ingeniero de Puertos, Canales y Caminos, D. Javier Ortega Sánchez
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con un presupuesto de 75.905,35.-€ más 15.940,12.-€ de IVA, siendo un total de
97.845,47.-€.

SEGUNDO.-Notiicar  el  presente  acuerdo  a  cuantos  interesados  haya  en  el
expediente y seguir en el expediente el procedimiento y trámites establecidos en la
normativa vigente.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE 
INTERVIENEN EN LA DELIBERACIÓN (ARTÍCULO 109.1-G, DEL REGLAMENTO DE 
ORGANIZACIÓN, FUNCIONAMIENTO Y RÉGIMEN JURÍDICO DE LAS ENTIDADES 
LOCALES).

En  representación  del  equipo  de  gobierno  deiende  la  propuesta  el  concejal
delegado del área de Urbanismo, Medio Ambiente y Sostenibilidad, D. Josep Val,
quien expresa que se trata también de aprobar un proyecto de obras que carece en
estos  momentos  de  consignación  presupuestaria.  Las  obras  consisten  en  la
reparación de un colector que presenta deiciencias graves, y forma parte de la
clase de inversiones que está realizando el actual equipo de gobierno para resolver
los problemas de mantenimiento de las actuales infraestructuras.

El  portavoz  del  grupo Popular,  D.  Vicente Ibor  dice que solo  faltaría  que no se
arreglaran los colectores.

La Sra. Alcaldesa indica que el colector de la calle Maestro Palau también se ha
reparado.

Por el grupo Ciudadanos interviene D. José Antonio Salvador, quien indica que en la
Comisión  informativa  se  explicó  el  motivo  por  el  que  no  es  aconsejable  el
desdoblamiento de las aguas pluviales y fecales, por su elevado coste y porque las
aguas pluviales luyen con mayor rapidez y ayudan a que discurran mejor por el
colector las aguas fecales, motivos que le llevan a reconocer que no sería ventajosa
ese desdoblamiento de vertidos. 

D.  Josep  Val  indica  que  el  Ayuntamiento  tiene  elaborado  un  plan  director  de
alcantarillado en el que se contempla esa solución técnica. E informa que también
se espera aprobar en este mandato corporativo un plan director de la red de agua
potable.

12.  URBANISMO,  MEDIO  AMBIENTE  Y  SOSTENIBILIDAD  -  01191/2018  –
APROBACIÓN PROVISIONAL ORDENANZA BANCO DE TIERRAS. 

La Estrategia Territorial de la Comunitat Valenciana, aprobada por Decreto 1/2011
del Consell, propone la protección y dinamización de la misma como una actuación
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prioritaria para la consecución de un modelo territorial sostenible y resiliente a los
efectos del cambio climático y de la seguridad alimentaria. 

La Ley 5/2018, de 6 de marzo, de la Generalitat, de la Huerta de Valencia, en vigor
desde el  día 13 de marzo de 2018,  reconoce que la  Huerta de Valencia  es un
espacio  de acreditados  valores  productivos,  ambientales,  culturales,  históricos  y
paisajísticos, merecedor de un régimen de protección y dinamización que garantice
su  recuperación  y  pervivencia  para  futuras  generaciones. Además  este  espacio
genera una producción agrícola de proximidad a la población.

La potestad reglamentaria y de autoorganización de los municipios, se encuentra
recogida en el art.  4 de la Ley 7/85, de 2 de abril,  Reguladora de las Bases de
Régimen Local, correspondiendo al Ayuntamiento Pleno, en virtud de lo dispuesto
en el  art.  22.2.d)  del  precitado texto  legal,  la  aprobación de los reglamentos y
ordenanzas en este sentido. La Ley 39/2015, de 1 de octubre, de Procedimiento
Administrativo Común de las Administraciones Públicas (en adelante LPACAP) en el
art.128 también reconoce esta potestad.

Teniendo en cuenta lo dispuesto en los arts. 49 y 70.2 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local que regulan el procedimiento para
la aprobación de los Reglamentos y Ordenanzas municipales y demás legislación
concordante y de aplicación, este Ayuntamiento Pleno, por unanimidad, acuerda:

PRIMERO.-  Aprobar  inicialmente  y  deinitivamente  para  el  caso  de  que  no  se
produzcan alegaciones la Ordenanza Municipal Reguladora del "Banco de Tierras"
de Paiporta, cuyo texto es como sigue:

"ORDENANZA REGULADORA DEL BANCO DE TIERRAS DE PAIPORTA"

PREÁMBULO

La Estrategia territorial de la Comunidad Valenciana, aprobada por Decreto 1/2011
del Consell, propone la protección y dinamización de la misma como una actuación
prioritaria para la consecución de un modelo territorial  sostenible y resiliente al
efecto del cambio climático y de la seguridad alimentaria. 

La Ley 5/2018, de 6 de marzo, de la Generalitat, de la Huerta de Valencia, en vigor
des del día 13 de marzo de 2018, reconoce que la Huerta de Valencia es un espacio
de  acreditados  valores  productivos,  ambientales,  culturales,  históricos  y
paisajísticos,  merecedores  de un régimen de  de  protección  y  dinamización  que
garantice su recuperación y pervivencia para futuras generaciones además este
espacio genera una producción agrícola de proximidad a la población.

El Banco de Tierras de Paiporta, es un proyecto municipal que nace en evidenciarse
la situación de progresivo abandono de terrenos agrícolas en el término municipal,
unida  con  la  preocupante  situación  de  desocupación  de  la  población  activa
dedicada a la actividad agrícola
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Es  evidente  la  importancia  de  la  conservación  de  las  incas  agrícolas  para  la
disminución de riesgo de incendio, así como la protección de bienes naturales y
patrimoniales y por la calidad paisajística y medioambiental

El Banco de Tierras de Paiporta, pretende ser una herramienta que favorecen el
mantenimiento de los cultivos agrícolas locales y recuperar cultivos abandonados,
para facilitar el acceso a la tierra de nuevos agricultores o de otras que quieran
ampliar producción y así mantener el medio rural vivo, además de potenciar los
valores medioambientales.

1.- OBJETO

El Banco de Tierras de Paiporta tiene como objetivo dinamizar el mercado de suelo
agrario, especialmente el del arrendamiento y así favorecer la recuperación para el
cultivo de incas actualmente en desuso y facilitar la disponibilidad de tierras para
cultivar a nuevos labradores, estas tierras estarán todas ellas dentro del ámbito
territorial de Paiporta.

El Banco de Tierras de Paiporta, favorecerá la difusión de ofertas y demandas de
tierras de cultivo, así como el contacto entre propietarios que ofrecen terrenos para
arrendar y agricultores que quieran arrendarlas para cultivarlas.

La intervención del Ayuntamiento de Paiporta, no tiene inalidad lucrativa.

2.- PROCEDIMIENTO DE FUNCIONAMIENTO

El Ayuntamiento de Paiporta, creará un registro en el que se inscribirán  las ofertas
y demandas de arrendamiento  de tierras,  elaborado a  partir  de los  formularios
cumplimentados  correctamente  y  presentados  por  registro  de  entrada  con  una
instancia de solicitud de inscripción al "banco de tierras"

El registro del Banco de Tierras de Paiporta, contendrá los siguientes datos:

• Número  de  polígono,  parcela  y  supericie  de  las  mismas,  incluidas  las
instancias  de  los  titulares  que  declaran  ser  los  legítimos  propietarios.
También  se  ha  de  incluir  el  estado  de  los  titulares  que  declaren  ser  los
legítimos propietarios. También se ha de incluir el estado de la parcela (tierra
campa, semiabandonado, abandonado o en producción)

• Nombre y apellidos, DNI, dirección, teléfono y correo electrónico del titular
que ha solicitado la inclusión de una o varias parcelas.

• Si  la  parcela  tuviera  varios  propietarios,  estos  designaran  a  uno,  como
contacto.

El Banco de Tierras de Paiporta tendrá su sede en el Ayuntamiento de Paiporta,
Concejalía de Urbanismo, Medio Ambiente y Sostenibilidad.
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3.- SOLICITUD DE ALTA DE PARCELAS

Las personas que soliciten el alta de parcelas en el registro del Banco de Tierras de
Paiporta, declararan, bajo su responsabilidad, que son legítimos propietarios de los
terrenos, eximiendo al ayuntamiento de Paiporta de cualquier responsabilidad con
la citada declaración.

Las  personas  propietarias  de  las  parcelas  agrícolas  ubicadas  en  el  término
municipal de Paiporta que desean ser incluidas en el registro podrán solicitar el alta
con un registro de entrada al ayuntamiento, mediante el impreso normalizado que
se adjunta a las presentes bases (Anexo I).

Los solicitantes habrán de comunicar cualquier cambio signiicativo que afecte a la
parcela.

4.- SOLICITUD DE BAJA DE PARCELAS.

Los  propietarios  que  han  cedido  el  terreno  o  parcelas  y  quieran  por  cualquier
motivo, solicitar la baja, habrán de comunicarlo de inmediato a través del impreso
normalizado que se adjunta, en las presentes bases (Anexo III).

Si hubiera cambio  de titularidad , previamente se dará de baja la parcela en el
registro y se le dará de alta de nuevo, por el nuevo titular si se diera el caso. 

5.- SOLICITUD DE CONSULTA DEL BANCO DE TIERRAS

Cualquier persona interesada podrá consultar el listado de parcelas dadas de alta
en el Banco de Tierras de Paiporta. En la lista aparecerá exclusivamente el número
de parcela y supericie, en ningún caso contendrá datos de carácter personal.

Las  personas  interesadas  habrán  de  presentar  una  solicitud  en  el  registro  de
entrada  del  ayuntamiento  con  el  impreso  normalizado  que  se  adjunta  en  las
presentes bases en el Anexo II.

La presente solicitud solo les dará derecho a la consulta de datos básicos de los
propietarios de datos básicos de los propietarios por terceras personas en relación
con las parcelas de cultivo en las que estuvieran interesados, siendo preceptiva en
este caso la previa autorización de los propietarios.

6.- PROTECCIÓN DE DATOS Y CONFIDENCIALIDAD

El Ayuntamiento de Paiporta, se obliga a cumplir la normativa vigente en materia
de protección de datos de carácter personal y en especial las contenidas en la Ley
Orgánica 15/1999 de 13 de diciembre de protección de datos de carácter personal
y reglamento de desarrollo de la Ley de protección de datos,  aprobado por RD
1720/2007, de 21 de diciembre.

Los datos personales de las inscripciones del registro solo facilitarán la identidad de
la persona que tenga ofertas o demandas de tierras en el registro del Banco de
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Tierras de Paiporta.

7.- APROBACIÓN, MODIFICACIÓN Y DEROGACIÓN 

Esta Ordenanza será vigente desde su aprobación por el Pleno del Ayuntamiento de
Paiporta.

La modiicación o derogación también corresponde al Pleno del Ayuntamiento de
Paiporta.

En caso de derogación se procederá a la comunicación del acuerdo a las personas
que tengan ofertas y demandas de tierras inscritas en el  registro del  Banco de
Tierras de Paiporta.”

SEGUNDO.- Someter la presente ordenanza a información pública y audiencia a los
interesados, mediante inserción de anuncio en el Boletín Oicial de la Provincia y
Tablón de Edictos Municipal y web municipal por plazo de treinta días hábiles al
objeto de que durante el indicado plazo puedan presentar cuantas reclamaciones y
sugerencias estimen convenientes.

TERCERO.- Determinar que si durante el indicado plazo no se producen alegaciones
la  presente  Ordenanza  quedará  aprobada  deinitivamente,  procediéndose  a  la
publicación del texto íntegro en el Boletín Oicial de la Provincia y web municipal,
entrando en vigor a los quince días hábiles de su publicación.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
LOCALES).

En  representación  del  equipo  de  gobierno  deiende  la  propuesta  el  Concejal
Delegado del Área de Urbanismo, Medio Ambiente y Sostenibilidad,  D. Josep Val
quien lee los dos primeros parágrafos del preámbulo de la ordenanza y dice que se
trata de crear una base de datos de los propietarios de tierras sin cultivar a quienes
les  interese  arrendarlas,  y  de  las  personas  interesarlas  en  cultivarlas.  Las
inscripciones en el banco de datos de tierras son voluntarias para propietarios e
interesados. E indica que la Generalitat y la Mancomunidad están llevando a cabo
diversas iniciativas para preservar la huerta, y una de ellas consiste en incentivar su
cultivo.

El portavoz del grupo Popular, D. Vicente Ibor, expresa el acuerdo de su grupo con
la propuesta, pues consideran que debe protegerse la poca huerta que queda.

El  portavoz  del  grupo  Socialista,  D.  Vicent  Ciscar,  considera  muy  positiva  esta
iniciativa, aunque considera que hay que resolver el problema de alguna zona del
término que no se puede regar al haberse cerrado el pozo El Porvenir.
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El portavoz del grupo POD-EU, D. Alberto Torralba, expone que según el análisis
realizado dentro de la estrategia EDUSI,  en Paiporta hemos pasado de tener 60
hectáreas  de  suelo  agrícola  en  2005  a  solo  54  en  2011,  lo  que  representa
únicamente el 18% de todo el término municipal, incluido el barranco de Xiva. Y hoy
seguramente será menos. Y todavía es más triste que un porcentaje de estas tierras
agrícolas están sin cultivar, abandonadas y en un estado de suciedad. Considera
que la causa de esta situación radica en el sistema neoliberales de comercialización
y distribución de los productos agrícolas, que muchas veces proceden de lugares
muy lejanos, y que hacen que el trabajo de la huerta no sea rentable y los terrenos
sean  presa  fácil  de  la  especulación  urbanística.  Y  con  ello  se  producen  unas
consecuencias muy negativas para los ciudadanos, con la masiicación urbanística,
el deterioro paisajístico y medio ambiental, el aumento de consumo de energías
fósiles,  el  paro  agrícola,  o  la  baja  calidad  de  los  productos  alimentarios  que
consumimos. Considera que la Corporación debe deinirse con claridad y establecer
una hoja de ruta dirigida a conseguir los objetivos de preservación de los elementos
agrícolas  existentes,  recuperar  los  abandonados  y  deteriorados,  e  incentivar  la
sostenibilidad y viabilidad económica de los recursos agrícolas y medio ambientales
de nuestra huerta. Y estos son los compromisos del actual equipo de gobierno del
Ayuntamiento.

13.  BIENESTAR  SOCIAL  -  10/2018/PGRU  –  MOCIÓN  DEL  EQUIPO  DE
GOBIERNO EN SOLIDARIDAD CON EL PUEBLO SAHARAUI. 

El  Ayuntamiento  Pleno,  por  unanimidad,  aprueba  la  moción  institucional  (que
inicialmente presento el equipo de gobierno y que en el Pleno han hecho propia
también los grupos Popular y Ciudadanos), sobre solidaridad con el Pueblo Saharaui,
cuyo tenor literal es el siguiente:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS:

El 6 de noviembre de 1975 la Marcha Verde puso in a la presencia española en el
territorio  de  Sahara  Occidental,  sin  que  pudiera  concluirse  el  proceso  de
descolonización que estaba en curso en el marco de Naciones Unidas. El abandono
español  del  territorio  se  vio  sucedido por  la  declaración  de  la  República  Árabe
Saharaui Democrática el 27 de febrero de 1976, sin embargo, la ocupación ilegal
del  territorio  del  Sahara  Occidental  por  parte  de  Marruecos  provocó  una  larga
guerra que forzó que centenares de miles de saharauis sufrieron el exilio, sufriendo
así la conculcación de sus derechos humanos, individuales y colectivos.

Existen  numerosas  investigaciones  que  prueban  este  hecho,  algunas  de  ellas
llevadas a cabo por el Instituto Hegoa de la UPV-EHU y la Sociedad de Ciencias
Aranzadi, con el apoyo de Euskal Fondoa, han aportado numerosas pruebas sobre
desapariciones  forzosas  y  bombardeos  a  la  población  saharaui  a  manos  del
gobierno de Marruecos. Además, estos estudios se han visto relejados en el acto
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relativo al genocidio contra el Pueblo Saharaui dictado el nueve de abril de 2015
por la Audiencia Nacional.

Cuarenta  y  dos  años  después,  los  campamentos  de  refugiados  saharauis  nos
recuerdan con vergüenza que España tiene una responsabilidad administrativa e
histórica, como antigua potencia colonizadora, hacia los saharauis que tantos años
traen  esperando  volver  a  sus  tierras.  El  olvido  de  la  comunidad  internacional
contribuye día a día a legitimar un statu quo que, además de ser profundamente
injusto, es contrario al derecho internacional que reconoce en el pueblo saharaui
como el único sujeto legítimo para ejercer el derecho de autodeterminación sobre
el  Sahara  Occidental,  sin  que  cabe  otro  pueblo  o  país  pueda  condicionar  este
derecho.

De este modo la solución no puede ser otra que política, pues de ninguna otra
manera se puede llegar a una conclusión justa del conlicto. Sin embargo, también
es necesario  retomar y aumentar  las  partidas de ayuda humanitaria  y aquellas
destinadas a proyectos de cooperación, orientadas a los campamentos de Tinduf
(Argelia) y los territorios liberados del Sahara Occidental, donde el pueblo saharaui
sobrevive en condiciones extremadamente duras y sin posibilidades de procurarse
la  autosuiciencia.  Donde  la  población  sufre  altas  tasas  de  desnutrición  y  las
consecuencias de un clima extremo, como se ha visto en las inundaciones que han
destrozado más de tres mil hogares.

Otra  parte  de  la  población  saharaui  vive  en  los  Territorios  Ocupados,  la  zona
perteneciente al  original  Sahara Occidental  y que actualmente está ocupada de
manera ilegal por el Reino del Marruecos. Este territorio fue colonia española desde
1884 hasta el abandono en 1975.

La población saharaui de esta zona, vive bajo la represión del gobierno marroquí y
tiene ciertas restricciones y menos privilegios como ciudadanos. En los últimos años
han  sido  muchas  las  manifestaciones  y  concentraciones  realizadas  por  los
saharauis para denunciar su situación y luchar por su libertad. Estas siempre han
sido reprimidas duramente por la policía marroquí.

A  día  de  hoy,  hay  cantidad  de  saharauis  que  han  desaparecido  y  sus  familias
todavía desconocen donde son. Y hay más de medio centenar de presos políticos
cumpliendo  condena  en  prisiones  marroquíes.  Son  juzgados  sin  las  mínimas
garantías  procesales,  condenados  por  declaraciones  obtenidas  bajo  tortura  e
incluso  juzgados  por  tribunales  militares  siendo  civiles.  Muchos  de  ellos  sufren
graves enfermedades debidas a las torturas y no reciben la atención médica que su
situación requiere, derecho que diferentes convenios internacionales los reconoce.

Por todo esto el pleno del Ayuntamiento de Paiporta acuerda:

1.- Instar al Gobierno de España a reconocer el legítimo gobierno de la RASD y del
Frente POLISARIO y manifestar el derecho de autodeterminación que legalmente
corresponde al Pueblo Saharaui. Así mismo, se solicita al Gobierno de España que le
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dé el  estatus diplomático a la Representación del  Frente POLISARIO en España,
único y legítimo representante del Pueblo Saharaui, reconocido así por la ONU.

2.- Instar al Gobierno de España y a la comunidad internacional a que promuevan
todas las iniciativas políticas que sean necesarias para conseguir una solución justa
y deinitiva, mediante la celebración de un referéndum, conforme a las resoluciones
de Naciones Unidas.

3.- Instar a las autoridades marroquíes a que cesen las persecuciones contra los y
las activistas saharauis de derechos humanos, a que liberan a los presos políticos
saharauis y esclarezcan el destino de las más de 400 personas desaparecidas. Así
como mostrar el apoyo expreso del Ayuntamiento a los presos políticos saharauis
encarcelados en las prisiones marroquíes.

4.- Instar al Gobierno Español a que asuma su responsabilidad histórica y trabaje
dentro de la Unión Europea y de la ONU para que la MINURSO amplíe su mandato a
la vigilancia de los derechos humanos en el Sahara Occidental.

5.- Trabajar tanto en los campamentos de población refugiada en Tinduf (Argelia),
como en los territorios ilegalmente ocupados por el Marruecos como muestra del
apoyo mayoritario de la sociedad a la legítima lucha del Pueblo saharaui por su
libertad. Así  como apoyar al enviado del Secretario General de Naciones Unidas
para el Sahara Occidental, Horst Köhler.

6.-  Colaborar  activamente  desde  el  ayuntamiento  en  la  difusión  del  Programa
Vacaciones en Paz, así como de cualquier otra iniciativa destinada a promover la
solidaridad con el pueblo saharaui. En este sentido se distribuirá entre los Colegios
Públicos del municipio una carta de presentación del Programa de Vacaciones en
Paz y otros materiales elaborados por las asociaciones de solidaridad con el Pueblo
Saharaui, con el objetivo de dar a conocer el programa entre el alumnado y sus
familias. Del mismo modo el ayuntamiento pondrá a disposición de los vecinos y
vecinas  los  materiales  informativos  del  Programa  Vacaciones  en  Paz  en  los
diferentes tablones y espacios visibles de los ediicios municipales.

7.- Secundar la sentencia del Tribunal de Justicia de la Unión Europea del 11 de
enero de 2018, en virtud de la cual el acuerdo de pesca entre la Unión Europea y
Marruecos deja de ser válido para incluir en sus términos las aguas del  Sahara
Occidental.

8.- Que durante el día 27 de febrero ondee la bandera saharaui como muestra de
solidaridad.”

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
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LOCALES).

El portavoz del grupo Socialista, D. Vicent Ciscar deiende la moción, que conocen
todos los grupos municipales al haber sido presentada en el Ayuntamiento por la
asociación APAHU. Señala que se ha modiicado en su texto el comienzo del punto
primero  de  las  propuestas  de  acuerdo,  que  queda  redactado  como  “Instar  al
Gobierno  de  España…”  Dice  que  el  Ayuntamiento  siempre  ha  apoyado  las
propuestas  de  APAHU  a  favor  del  pueblo  saharaui,  poniendo  como  ejemplo  la
subvención para el programa Vacaciones en Paz destinado a los niños saharauis. E
indica  que  el  26  de  febrero  del  año  próximo  ondeará  en  la  fachada  del
Ayuntamiento la bandera saharaui.

El portavoz del  grupo Popular,  D. Vicente Ibor,  agradece que la moción se haya
convertido en institucional, y maniiesta que su grupo siempre ha estado a favor de
la defensa de los derechos del pueblo saharaui y ha apoyado a APAHU, asociación
que hace tanto por los niños saharauis. Indica que el único pero posible a la moción
sería el relativo a la propuesta de colocar la bandera saharaui en la fachada del
Ayuntamiento, pero creen que hay muchas formas de colocarla respetando la ley.

El portavoz del grupo Compromís, D. Josep Val, señala que no es la primera vez que
se presenta una moción de este tipo, y que siempre han sido apoyadas por todos
los grupos municipales, haciéndolas institucionales del Ayuntamiento. Respecto a la
colocación de la bandera del Frente Polisario en la fachada del Ayuntamiento, cree
que  es  una  propuesta  coherente  con  los  puntos  que  se  han  aprobado  con
anterioridad en esta sesión.

El portavoz del grupo POD-EU, D. Alberto Torralba, agradece a los grupos Popular y
Ciudadanos que hayan asumido como propia esta moción, si  bien indica que ya
veremos cómo reacciona ante ese apoyo el Gobierno de la Nación. Señala que es la
segunda vez que el Ayuntamiento se pronuncia sobre este asunto, a instancias de la
asociación APAHU, para conmemorar los 42 años de la proclamación de la RASD y
para reivindicar el derecho a decidir de un pueblo, mediante el referéndum exigido
por la ONU. Esta demanda de solidaridad y justicia con el pueblo hermano saharaui
es ya reiterada y además incomoda a algunos, pero precisamente por eso debemos
seguir exigiendo justicia año tras año. Según la legalidad internacional el Sahara
Occidental es la última colonia de África por descolonizar. Considera que eso de por
sí ya es una vergüenza, pero además la sufrimos en carne propia porque es una
colonia del Reino de España. Recuerda que desde 1975 en que se acordó entre
España,  Mauritania  y  Marruecos  la  convocatoria  de  un  referéndum  de
autodeterminación, ha pasado mucho tiempo. Dice que le gustaría saber la opinión
de nuestro rey al respecto y cuándo va a dirigirse al pueblo español por la televisión
para asumir su responsabilidad de jefe de estado. Continúa exponiendo que el año
1976 el reino de España, en un acto bochornoso, abandonó su colonia y dejó a sus
súbditos bajo el poder del rey de Marruecos. El27 de febrero de 1976 el pueblo
indefenso  del  Sahara  Occidental  se  autoproclamó  estado  independiente  con  el
nombre  de  República  Árabe  Saharaui  Democrática,  bajo  el  peligroso  lema  de
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Libertad, Democracia y Unidad. Y su referente político es el Frente Polisario. Está
reconocido por más de 80 países como estado soberano independiente, además de
por la Liga Árabe. Por casi todo el mundo menos España. Desde 1984 es miembro
de pleno derecho de la Organización para la  Unidad Africana.  Y  desde 1979 es
ocupada totalmente por Marruecos con la complacencia y complicidad de EEUU,
Francia y España.

La portavoz del grupo Ciudadanos, Dª. Mª. Consolación Tarazona, expresa el apoyo
de su grupo a APAHU, y en cuanto a las palabras iniciales del Portavoz de POD-EU
sobre las repercusiones que pueda tener esta postura política  en los dirigentes
nacionales del Partido Popular y Ciudadanos, le dice que si tiene algún problema
con los Sres. Rajoy, Rivera o quien sea, que hable con ellos directamente.

D. Alberto Torralba aclara que lo que se vota no es el apoyo a APAHU, sino a la
moción que ha presentado esta asociación, y lo que en ella se dice.

14.  CULTURA  -  01194/2018  –  SOLICITUD  DE  INCORPORACIÓN  DEL
AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA AL CONSORCIO RED JOVES.NET. 

I.- ANTECEDENTES

I. 1.- Existencia del Consorcio Red Joves.net que tiene entre sus ines:

• Constituir  una  Red  Valenciana  de  recursos  públicos  de  información,
dinamización y participación para jóvenes.

• Promover y organizar acciones formativas, jornadas de trabajo, debates, etc.
sobre temas de juventud. 

• Elaborar  y  gestionar  proyectos,  programas,  servicios  y  actividades  de
información, dinamización y participación de los jóvenes de los municipios
miembro. 

• Intercambiar información y documentación. 

• Promover,  desarrollar  y  gestionar  programas,  campañas  y  actividades  de
prevención de drogodependencias y otras conductas aditivas, la participación
juvenil,  el  voluntariado,  la  educación  en  el  tiempo  libre,  la  educación
medioambiental, la educación para la igualdad y la no-violencia, la mediación
ante los conlictos, la ciudadanía activa, y la colaboración para lo cual con los
agentes sociales implicados. 

I.2.- Informe técnico sobre la conveniencia de incorporación del Ayuntamiento de
Paiporta al Consorcio Red Joves.net. 

II.- FUNDAMENTOS
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II.1.- El artículo 48 de la Constitución Española que insta a los poderes públicos a
promover  las  condiciones  necesarias  para  la  participación  libre  y  eicaz  de  la
juventud en el desarrollo político, social, económico y cultural. 

II.2.- Art. 35.c de la LEY 15/2017, de 10 de noviembre, de la Generalitat, de políticas
integrales de juventud, que deine entre las competencias de las administraciones
locales trabajar de forma conjunta con otros ayuntamientos.

El Pleno por unanimidad acuerda:

PRIMERO.- Solicitar la incorporación del Ayuntamiento de Paiporta al Consorcio para
la Red Joves.net de recursos de información y participación para los jóvenes.

SEGUNDO.-  Manifestar  el  compromiso  de  incluir  para  el  año  2019  dotación
presupuestaria para el pago de la aportación anual a la Red Joves.net. 

TERCERO.- Notiicar el acuerdo a los interesados y a los departamentos municipales
implicados. 

CUARTO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites establecidos.

OPINIONES SINTETIZADAS DE LOS GRUPOS O MIEMBROS DE LA CORPORACIÓN QUE
INTERVIENEN  EN  LA  DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE
ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN  JURÍDICO  DE  LAS  ENTIDADES
LOCALES).

En nombre del equipo de gobierno deiende la propuesta el concejal con delegación
especial de la Alcaldía en materia de Modernización, Transparencia y Participación
Ciudadana, D. Guillem Montoro, quien expone que se trata de adherirse al consorcio
Red Joves.net, del que forman parte una veintena de Ayuntamientos y que lleva a
cabo  acciones  coordinadas  dirigidas  a  la  juventud,  poniendo  a  su  alcance  los
recursos  públicos  que  destinan  a  los  jóvenes  las  Administraciones  Públicas
valencianas.

15. MOCIONES

No se presentan.

16. RUEGOS Y PREGUNTAS

16.1.- D. Vicente Ibor pregunta si se ha dictado sentencia en el recurso interpuesto
por la Delegación del Gobierno por la exhibición de la bandera republicana en la
fachada del Ayuntamiento el 14 de abril de 2017. Y pide que se les entregue copia
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de la sentencia que pueda haberse dictado.

La Sra. Alcaldesa pide al Sr. Secretario que conteste esta pregunta.

El  Sr.  Secretario informa que no ha tenido entrada en el  Ayuntamiento ninguna
sentencia judicial irme para su cumplimiento sobre dicho asunto.

La Sra. Alcaldesa añade que si se impusiera alguna sanción al Ayuntamiento por
este asunto la asumirían los partidos del equipo de gobierno.

16.2.- D. Vicente Ibor pregunta qué tiene previsto hacer el equipo de gobierno del
Ayuntamiento ante la sentencia del Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 10
de Valencia que estima el recurso contencioso administrativo contra el acuerdo de
amortización  de  tres  plazas  de  la  Policía  Local  del  Ayuntamiento,  en  la  que  se
considera esa decisión arbitraria y rechaza las tres razones que daba la defensa de
la  Corporación  para  justiicar  la  medida.  Y  también  pregunta  el  coste  que  ha
supuesto para el  Ayuntamiento este proceso judicial  y el  seguido por  el  mismo
asunto ante el Juzgado nº 1.

La Sra. Alcaldesa le responde que han conocido la sentencia el lunes último, y que
están estudiando si van a recurrirla o a darle su conformidad y cumplirla . Aunque
su aplicación resulta compleja, porque uno de los funcionarios afectados está ya
jubilado y otro está en trámite de declaración de incapacidad por enfermedad, pues
en los últimos cuatro años sólo ha podido trabajar diez días. Lee un párrafo de la
sentencia, en el que se considera correcto pasar a los policías locales de oicio a la
situación de segunda activad por cumplimiento de la edad establecida legalmente.
Indica que otros Ayuntamientos estaban esperando esta sentencia para hacer lo
mismo. Aunque en nuestro caso, al haber sido los primeros, hay algunas cuestiones
de forma que habrá que resolver. Y añade que no hay condena en costas.

16.3.- Dª. Mª. Consuelo Lisarde felicita a la concejala con delegación especial de la
alcaldía en materia de Juventud y Deportes y  al  personal  del  departamento de
Deportes del Ayuntamiento por la memoria que han redactado de las actividades
realizadas  durante  el  año  2017.  Y  ruega  al  resto  del  equipo  de  gobierno  que
difundan las memorias de sus respectivos servicios,  para tener una información
más detallada de lo que está haciendo el Ayuntamiento.

Y no habiendo otros asuntos que tratar, la Alcaldía-Presidencia da por inalizada la
sesión, levantándose la misma a las 22:30 horas del día 28 de marzo de 2018, de lo
que como Secretario doy fe.

DILIGENCIA.- Para hacer constar que, conforme a lo dispuesto en el artículo 91 del
Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entidades
Locales,  la  presente  acta  ha  sido  aprobada,  en  los  términos  que  iguran  en  el
acuerdo de aprobación, en la sesión celebrada el día 26 de abril de 2018.
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	La Estrategia Territorial de la Comunitat Valenciana, aprobada por Decreto 1/2011 del Consell, propone la protección y dinamización de la misma como una actuación prioritaria para la consecución de un modelo territorial sostenible y resiliente a los efectos del cambio climático y de la seguridad alimentaria.
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